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VINARÓS 

PARTITS AMB REPRESENTACIÓ MUNICIPAL 

Más que irresponsable, el PSOE parece subversivo 

NOVA RESIDENCIA A VIN 
PER A LA TERCERA EDA T 

Y el PSOE habla de irresponsabilidad. 
De subversivas nos atrevemos a calificar las 
afirmaciones que desde el PSOE quedaban 
escritas la pasada semana en estas mismas 
páginas. No se puede interpretar de otra 
manera la irresponsabilidad y el rencor 
que nos inculcan con el único objetivo de 
hacer daño. Si se creen lo que escriben, en 
malas manos está el gobierno municipal y 
en peor conciencia se ubica el PSOE local. 
Una página que parece escrita al dictado 
de Pepiño Blanco, el dirigente socialista 
que tiene la facultad de darle la vuelta a la 
realidad hasta convertir a los españoles en 
patriotas de hojalata. 
Nunca hubiéramos llegado a pensar que 
perder la primera votación le produjera 
tanto ardor al PSOE y por la imprudencia de 
neutralizarlo "se descorcharan las frasquillas 
de las calumnias y explotaran las vesículas 
del dislate. 
¿Quiénes se equivocan en defender los 
intereses de los ciudadanos? ¿Cuánto 
hubiéramos pagado ya si el PP no hubiera 
frenado la irresponsabilidad del PSOE-PVI en 
plegarse a los intereses de los particulares? 
¿Por qué tanto interés en adelantar el sentido 
de las sentencias judiciales? ¿No creen en la 
justicia? ¿Qué intereses defienden? 
Exigimos las respuestas que nos aclaren 
el atolondramiento del equipo de gobierno, 
pero sin medias verdades , sin presunciones, 
sin mentiras. Queremos únicamente la 

verdad . Posiblemente la escondan porque 
delate su falta de rigor, su desvergüenza 
en inculpar a los demás por sus propias 
faltas . 

Carteles del PSOE 
en el centro municipal de la tercera edad 
El centro municipal de la tercera edad , que 
depende del Ayuntamiento, sigue luciendo 
en su cristalera desde la campaña electoral , 
un cartel a todo color con el proyecto (ya 
sabemos que con Romeu y Balada los 
dibujos casi nunca se convierten en realidad) 
de la futura residencia de la tercera edad. 
Debajo del dibujo el lago del PSOE y una 
frase : Jordi Romeu, nous temps a Vinarós. 
Es cierto, con Jordi Romeu han llegado a 
Vinarós los tiempos del atropello democrático, 
de no saber que lo público es de todos y no 
propiedad de un alcalde que aunque legal , 
no sabe lo que es ganar en las urnas. 
Estamos seguros que si este cartel , con 
un proyecto municipal , redactado por los 
técnicos municipales, usurpado por el PSOE 
como propio , tuviera el lago del PP ya se 
nos hubiera instado, cuando menos, a que 
dimitiera de forma inmediata e irrevocable 
nuestro máximo responsable político. 
Si el cartel estuviera con el lago del PP no 
cabe duda que hubiera sido una vergüenza 
que en un local social donde nuestros 
mayores van a divertirse y a pasar ratos 
agradables se utilice la propaganda más 

NOVA RESIDENCIA A VINAROS 
PER A LA TERCERA EDA T 

burda y descarada para ganar unos cuantos 
votos . Esto lo hubiéramos oído. ¡Seguro! 
Pero no es el PP quien confunde lo público 
con lo privado, resulta que es el PSOE quien 
no sabe distinguir entre lo que es de todos y 
lo que es de su partido. A Jordi Romeu , como 
máximo responsable del gobierno municipal , 
como responsable de la actuación de sus 
concejales no le vamos a pedir la dimisión, 
resultaría exagerado, ni lógico ni normal 
siendo Jordi Romeu el alcalde que todavía 
no nos ha devuelto las pancartas que nos 
descolgó. 
Otra cosa hubiera sido que el centro municipal 
de la tercera edad sea utilizando por el PP 
para convertirlo en lugar de propaganda. 
Se nos diría que el PP de Vinarós ha vuelto 
a enseñar su peor cara , le han aflorado de 
nuevo sus instintos más autoritarios. Pero no 
hablamos del PP sino del PSOE. 
¿Quién llevó el cartel al centro municipal 
de la tercera edad? ¿Quién autorizó su 
colocación? ¿Cuándo se enteró el alcalde 
de esa situación? ¿Qué sabía sobre el tema 
la concejala de Bienestar Social? ¿Les 
parece correcto a la concejala y al alcalde 
que un cartel del PSOE luzca en un centro 
municipal? ¿Les parece democrático? Como 
siempre el PSOE local luce de boquilla un 
espíritu democrático impecable pero sus 
comportamientos van siempre en dirección 
contraria a la democracia. Y es que una cosa 
es predicar y otra .. . 

59 
4 años sin pensar en el Mercado 

días incumpliendo su palabra y sin saber que hacer con el Mercado 



Vinarós, 13 d'octubre de 2007 5 

PARTITS AMB REPRESENTACIÓ MUNICIPAL 

La problematica de l'aigua en la Comunitat Valenciana 
Esta setmana, en el pie ordinari de 
I'Ajuntament de Vinarós, que es 
realitzara (en publicar-se l'escrit ja 
s'haura realitzat) el dimecres, el PP 
local, seguint la consigna marcada pel 
Consell de la Generalitat Valenciana i 
atés que estan próximes les eleccions 
generals, tornen a presentar una 
moció sobre l'aigua, en la qual 
EXIGIXEN al Govern d'Espanya, 
entre altres coses, la recuperació del 
transvasamentde I'Ebre, la rectificació 
del transvasament Xúquer-Vinalopó i 
el rebuig al pla massiu d'implantació 
de dessaladores. 
Davant d'eixa moció des del PSPV
PSOE de Vinarós volem fer les 
consideracions següents: 
Els problemes d'aigua a la Comunitat 
Valenciana no es redu"lxen a una 
insuficient disponibilitat de recursos 
pera fer front a les demandes actuals 
i futures, sinó que afecten tots els 
aspectes de la gestió hídrica. 
La insuficiencia de recursos afecta 
fonamentalment la provincia 
d'Aiacant, i en concret la seua zona 
sud i el litoral (comarques del Baix 
Segura, I'Aiacantí i Marina Alta i 
Baixa), així com a algunes zones de 
la provincia de Castelló. 
El procés de salinització afecta la 
practica totalitat deis aqüífers situats 
en la costa. En els de !'interior, el 
problema radica fonamentalment 
en una contaminació de les aigües 
subterranies per nitrats, derivada 
de l'ús de determinats fertilitzants 
químics en !'agricultura. En l'actualitat 
202 municipis de la Comunitat 
Valenciana, estan declarats zones 
d'alt risc de contaminació per nitrats. 
Per la seua banda, una gran part del 
territori valencia, sobretot la provincia 
de Valencia i la costa de Castelló esta 
sotmesa a un alt risc d'inundacions, 
fruit de la irregularitat i forc;:a de les 
precipitacions que caracteritza el 
litoral mediterrani. 
A este escenari cal afegir el fet que 
les aigües residuals industrials 
practicament no es depuren i que les 
d'origen urba són depurad es de forma 
insuficient. Ac;:ó fa que els nostres 
rius siguen deis més contaminats 
d'Europa i com l'aigua depurada 
és de mala qualitat, anualment 370 
hm3 d'aigües residuals depurades 
s'aboquen al mar, a rius o a barrancs 
per falta de tractaments terciaris . 
Els regadius valencians, a pesar 
d'estar entre els més modernitzats 
d'Espanya, poden augmentar molt 
la seua eficiencia en l'ús de l'aigua. 
Es calcula en un 60% l'aigua que es 
perd en el regadiu . 
Finalment, els ecosistemes aquatics 
de la Comunitat Valenciana patixen 
directament els efectes d'estes 
caréncies en la gestió hídrica. El litoral 
valencia esta infestat d'aiguamolls en 
franca regressió i tota esta complexa 

problematica hídrica es complica 
amb els efectes del canvi climatic que 
estem comenc;:ant a experimentar. 
La Directiva Europea de I'Aigua de 
2000, marca els criteris que han 
d'inspirar la política de l'aigua, insistint 
en la necessitat d'una actuació 
integral sobre tots els aspectes de la 
gestió hídrica. 
Enfront d'esta directiva, el Govern 
d'Aznar va aprovar un Pla Hidrológic 
Nacional, en 2001 , l'actuació 
estrella del qual era la realització 
d'un transvasament de 1.050 hm3 

de I'Ebre a les conques deficitaries 
del Mediterrani, corresponent 350 
hm3 a la Comunitat Valenciana. El 
transvasament de I'Ebre suposava 
aplicar a la realitat d'ara una solució 
dissenyada amb els criteris de fa cent 
anys. 
El PSOE es va oposar a este 
transvasament perqué no suposava 
una solució per als problemes hídrics 
del litoral mediterrani i perqué era 
un projecte inviable en l'económic i 
social i perillós des del punt de vista 
mediambiental. Esta opinió va ser 
ratificada pels informes emesos pels 
organismes europeus que van avaluar 
el projecte, raó per la qual, tres anys 
després de la seua aprovació, quan 
el PSOE va aconseguir el Govern 
d'Espanya, el transvasament seguia 
sense comptar amb el financ;:ament 
europeu sol ·licitat. 
Durant el debat de la llei del PHN, 
en 2001 , el PSOE va defendre una 
alternativa al transvasament de I'Ebre 
basada en actuacions puntuals sobre 
cada una de les problematiques 
existents y el PSPV va col ·laborar 
activament en l'elaboració d'eixa 
alternativa per a la Comunitat 
Valenciana. Les actuacions en qué 
es materialitzava esta nova política 
de l'aigua del govern socialista 
reben el nom de Programa AGUA 
(Actuacions pera la Gestió i Utilització 
de I'Aigua). Amb eixes actuacions, 
més de 50 diferents a la Comunitat 
Valenciana, s'obtindran 600 hm3 

d'aigua anualment, enfront deis 
350 hm3 previstos teóricament pel 
transvasament de I'Ebre, i a més es 
va constatar que un de cada quatre 
anys no es podria transvasar res i que 
només seria possible aconseguir el 
70%, com a maxim, del cabal previst 
per a transvasar. 
A més, eixa aigua estara garantida 
amb independencia de la 
climatología, ja que l'obtenció de 
nous recursos s'aconseguix a través 
de la modernització de regadius 
i de la reutilització de les aigües 
residuals depurades, així com de la 
dessalinització d'aigua de mar per 
al subministrament de les zones 
costaneres. 
Estes actuacions suposen un 
esforc;: inversor sense precedents 
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per a la Comunitat Valenciana. La 
inversió prevista per la llei del Pla 
Hidrológic Nacional del PP, per a 
la Comunitat Valenciana, ascendía 
a 1.359.509.451 milions d'euros. 
Mentre que la inversió estimada amb 
la modificació del PHN, derogant el 
transvasament de I'Ebre, ascendix a 
2.659.794.205; ésa dir, el Programa 
AGUA implica una inversió addicional 
de més de 1.300 milions d'euros per 
a la nostra Comunitat. 
El Govern de José Luis Rodríguez 
Zapatero esta bolcat a portar a esta 
Comunitat l'aigua que necessita. Des 
que governa el PSOE, les inversions 
del Govern en materia d'aigua a la 
Comunitat Valenciana ascendixen a 
1.189 milions d'euros, quasi la totalitat 
del que preveía el PHN d'Aznar. 
El transvasament de I'Ebre va ser 
utilitzat pel PP com a excusa per 
a no invertir a millorar la nostra 
situació hídrica. En els últims anys, 
és el president de la Generalitat 
Valenciana, Francisco Camps, qui 
posa tates les traves possibles al 
desenvolupament del programa 
AIGUA com per exemple el boicot a 
la dessalinitzadora de Torrevella i, a 
més, redu'ix la seua política de l'aigua 
a gastar els escassos diners de la 
Generalitat Valenciana en contínues 
campanyes publicitaries reivindicantel 
transvasament de I'Ebre. Ha congelat 
les inversions en infraestructures 
hídriques i l'any 2006 va reduir en 
un 10% els pressupostos de I'Entitat 
de Sanejament, encarregada de 
construir i explotar les depuradores. 
Així mateix, el Govern de la Generalitat 
ha desviat fons europeus, inicialment 

Barcelona· -;-
175km 
190 Hm' 

,--- - Júeer 
3&1 km 
315Hm' 

-'--'--'-'---L-Ebro 

atribu'its a projectes hidraulics, cap 
a altres objectius, així, per exemple, 
al juny del 2004 va restar 60 milions 
deis fons Feder que el nostre 
Programa Operatiu havia atribu'it a 
medi ambient i recursos hídrics i els 
va desviar a ajudes a empreses, 
també del Fons de Compensació 
lnterterritorial ha eliminat o redu'it els 
projectes relacionats amb l'aigua, 
restant més de 4 milions d'euros a la 
inversió prevista. 
El PP valencia s'encabota a 
traslladar a l'opinió pública la idea 
que el Govern d'Espanya és un 
antitrasvasista radical i que esta 
actuant contra els interessos de 
la Comunitat Valenciana, en canvi 
el Govern de José Luis Rodríguez 
Zapatero ha hagut de reaccionar 
en temps récord a la pitjor sequera 
de la nostra historia, aconseguint 
que no s'hagen produ'it talls en el 
subministrament d'aigua, ni tan sois 
els que últimament eren habituals a 
l'estiu, en la nostra Comunitat. 
Enfront deis continus atacs de la 
Generalitat Valenciana, el Govern 
d'Espanya esta actuant amb celeritat 
per a garantir una solució permanent 
i autónoma per als problemes 
d'aigua de la Comunitat Valenciana, 
insistint per aconseguir un clima 
de col ·laboració entre ambdós 
administracions. No obstant aixó, 
els problemes de divisió interna i 
corrupció en el PP valencia obliguen 
Francisco Camps a insistir a utilitzar 
l'aigua com la taula de salvació 
del seu futur polític i presentara 
mocions en tots els ajuntaments de 
la Comunitat pera exigir aigua. 
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PREGUNTES DEL BLOC DEL PLE ORDINARI11-09-07 
Sr. Fontanet. Gracies, senyor 
alcalde. En la comissió d'Urbanisme 
es va comentar que aquest estiu, 
aquest mes d'agost hi havia hagut 
un abocament al riu Cerval , a la 
desembocadura del riu Cerval , donat 
de una canonada que sortia de la 
part de l'emissari submarí , ja vam 
ser coneixedors del problema en la 
comissió d'Urbanisme, pero bé, jo 
voldria preguntar aquí al Pie si la raó 
que ens va donar el senyor president 
de la comissió, si es va ter alguna 
cosa o no s'ha fet res sobre aquest 
tema. 
Sr. Alcalde. Sí, en eixe sentit era, i va 
coincidir en aquells moments d'estiu 
que hi havia maxim abocament 
d'aigua més l'increment d'una 
evacuació d'aigua que hi havia 
d'una construcció per la utilització 
de unes bombes. En el seu moment 
se va perioditzar la utilització d'estes 
bombes i l'ordre que tenen i el projecte 
que tenen es de la connexió de les 
pluvials al que és el PAI o la unitat de 
Forat del Forat, per tant, el projecte 
que tenen és pera connexionar-lo no 
sé si en este moment ho estan fent o 
no estan fent eixa connexió. 
Sr. Fontanet. Molt bé, esperem 
que es fac;:a prompte perqué ciar, 
s'esta abocant al clavegueram i en 
aquest sentit dones fa que la planta 
de l'emissari dones treballe més del 
compte del que esta treballant. Bé, 
vist la necessitat i les reivindicacions 
de les persones discapacitades que a 
l'hora de pujar a l'estació de RENFE 
traben un impediment, que a l'hora de 
creuar les vies de tren i de pujar als 
trens de RENFE, nosaltres voldríem 
preguntar si per part de I'Ajuntament 
s'ha fet algun requeriment per veure 
si es pot solucionar aquest tema per 
part de la Conselleria pertinent. 
Sr. Alcalde. En el seu moment es 
va ter un requeriment en base a una 
moció que es va presentar aquí en el 
Pie i que vam aprovar per unanimitat 
tots els partits. No obstant aixó, si 
decidim en Junta de Portaveus ter una 
altra moció o un altre requeriment, el 
fem i si no el fem directament des de 
I'Aicaldia perqué tant esta com la de 
Benicarló i altres estacions estem 
en el mateix estat que estavem, per 
tant, en la Junta de Portaveus ho 
comentarem i si hem de ter un altre 
requeriment el farem, o si no en 
forma de moció, d'acord?, a banda 
de les gestions que poguéssim ter 
des d'Aicaldia . 
Sr. Fontanet. Molt bé. Ho apuntarem 
i en la próxima Junta de Portaveus ho 
comentarem, pero estaré pe resta línia 
de ter una moció o un requeriment. 
També hem vist que s'han aclarit 
tates les coses que hi havien dins 
del Pirulí , i allí estava situat el que és 
I'Arxiu Municipal, preguntem ara on 
esta situat I'Arxiu Municipal. 
Sr. Alcalde. Bé, en este moment 
situat, més que situat, esta 
ubicat, la documentació esta en 
la biblioteca, en la nova biblioteca 

municipal , d'utilització difícil per als 
investigadors perqué esta la majoria 
de la documentació en caixes i aixó 
va ser motivat per les obres que 
s'han d'emprendre en algunes de 
les dependéncies del Pirulí, que 
tan prompte estiga ja el projecte i el 
pressupost del mateix, que l'haurem 
d'incloure en el pressupost municipal 
del proper exercici . 1 per tant, estem 
en espera que definitivament, i si 
quan comencen les obres dones 
evidentment, com passa en alguns 
arxius, l'arxiver municipal haura de 
ter el seu informe, dones durant 
algun temps I'Arxiu Municipal 
romandra tancat, per qüestions de 
seguretat i per la no-dispersió de 
la documentació, per tant, seria la 
adequació de x plantes del Pirulí per 
a la instal·lació, el contingut que té, el 
material , ja que tot el que conforma 
el arxiu historie, absolutament tot, 
no cabria en la biblioteca, per tant, 
l'inici de les obres suposara en el 
seu moment, continuar buidant més 
algunes de les dependéncies del 
Pirulí , i a continuació quan ja estigui 
acabat, probablement o amb tota 
probabilitat sera la seu de I'Arxiu 
Municipal. 
Sr. Fontanet.- Gracies. Des de fa uns 
mesas hem vist que esta el rétol de la 
guardería, sí que és cert que ha sigut 
estiu i no s'han fet gaire actuacions, 
bé, anem a preguntar com esta el 
tema de la guardería, quin termini 
d'execució té l'obra i si creuen que 65 
places són suficients per a la població 
de Vinarós? 
Sr. Alcalde. Bé, les obres s'han 
iniciat, estan les canalitzacions tetes 
i estaven en procés d'adjudicar 
l'obra a una empresa catalana , per 
tant, l'inici esta , ja han comenc;:at. El 
termini d'execució penso que són 7 
o 8 mesas, no recordo molt bé, i el 
tema de les 65 places, evidentment 
per a la població i per al que és la 
població escolar en esta edat, no 
són suficients, esta ciar. D'alguna 
manera volem veure, o creiem 
l'equip de govern, com podem o com 
pot funcionar bé la gestió d'aquesta 
guardería laboral inicialment. El que 
sí , com es va veure en el projecte 
és una guardería de tipus modular 
i que pot permetre l'ampliació de 
la mateixa, pero que per un inici 
es creia , i així era en el projecte 
que ens va visar la Conselleria, els 
Serveis Técnics, en este número de 
65, ja sabíem que de no tenir una 
macroguarderia o una guardería de 
moltes places no s'anaven a cobri r, 
tampoc era el objectiu de cobrir tot 
absolutament lo que és la necessitat 
de les places que en este moment, 
per la població que té Vinarós 
necessita. 
Sr. Fontanet. Hi ha algun pare en 
Vinarós amb instal ·lacions destinades 
a les persones majors? 
Sr. Alcalde. Malauradament, no. 
Consta que n'hi han alguns als 
projecte i que suposem que el 

pressupost municipal del proper 
any ja arreplegara la partida 
pressupostaria suficient per a 
la compra deis aparells i deis 
elements necessaris per a la seua 
creació. Hi han diversos llocs que 
ja estan més o menys en la ment 
de tots i en els Serveis Técnics, i 
en alguns sera triar-ne un deis que 
possibiliten la instal ·lació d'aquest 
pare i evidentment, posar-lo en el 
pressupost de l'any que ve. 
Sr. Fontanet. Molt bé. Iniciativa 
que recolzarem si és així. En el 
encreuament de l'avinguda Llibertat 
i Leopoldo Querol i en Sant Gregori 
i Sant Jaume, hem vist que encara 
estan els semafors de fa molt, molt 
de temps. S'hi pensa ter alguna 
actuació? 
Sr. Alcalde. Bé, en Llibertat i 
Leopoldo Querol sí que hi ha una 
actuació que pot ser que sigui 
bastant imminent, i és la famosa 
rotonda que s'ha de crear allí , la qual 
cosa ja eliminaría d'alguna manera 
la necessitat del semator que des de 

ntJ 

fa molt de temps no funciona . 1 en el 
encreuament entre Jaume 1 i el carrer 
de Sant Gregori, eixe, evidentment no 
funciona el semator, són molt vells, 
són difícils d'arreglar i sempre que 
s'han posat en funcionament creen 
molt "d'apelotonament" de cotxes i no 
els dóna viabilitat. Per tant, esperem, 
repetisc que el de Llibertat estiga 
els propers mesas, quan ja estiga 
definitivament reparcel ·lat el PAI de 
Mercadona i poguéssem iniciar les 
obres de la rotonda. 
Sr. Fontanet. Pero se llevaran o 
no se llevaran?, els de Jaume 1, en 
Sant Gregori se quedaran com a 
monument artístic municipal? 
Sr. Alcalde.- Esperem que no, 
pero d'alguna manera, vull dir, que 
si se posen, ha de ser la policía, li 
demanarem ja un informe definitiu 
si han d'estar, com deia vosté de 
monument o al contrari , s'arbitra una 
solució tipus rotonda o el que siga. 
Nota: Com ja heu vist les preguntes 
estan transcrites en valencia , per 
alguna cosa sera! 

Hl 
1 

auJ'a~a 
Hl 

1 

auJ'a~a 

• Que al poble hi haja diverses ofertes 
culturals el mateix dia 

• Que la gent es mobilitze per 
!'interés i benefici del seu poble 

• Que hi haja polítiques socials 
dirigides a les persones amb menys recursos 

• Que m'expliquen la historia 
del meu poble amb les visites guiades que 

s'organitzen 

• Estar mirant la televisió i no veure 
diferencia entre Gran Hermano i 

el pie de l'ajuntament. Quina poca 
vergonya! 

• Que els comerciants afectats 
per les obres del passeig no estiguen 

adequadament informats 

• El bandalisme i la inseguretat 
que hi ha al poble. Fins i tot ens furten les 

bicicletes! 
• Que alguns partits polítics 

estiguen a favor del projecte Castor 
• Que ens manipulen i enganyen 

amb mentires 
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Piratejar la solidaritat 
La línia que separa 
un acte solidari amb 
l'autopromoció és 

VINA OS fina i delicada. La 
solidaritat de la gent 

anomma té justament el vessant 
anónim que la fa encara més 
solidaria. Quan la solidaritat ve amb 
cares conegudes, i noms i cognoms 
reconeguts que li donen suport, té 
una indubtable cara de promoció 
de l'acte solidari , i és una mena 
d'invitació a compartir i ter costat als 
que estan en una situació injusta com 
a persones. Fins i tot ens referim als 
actes de famosos que compartixen 
durant un minut aquestes situacions, 
mesclant frivolitat i responsabilitat a 
parts iguals. 
En alguns polítics, la solidaritat 
va per legislatures, fins i tot diríem 
que va per torns, perqué sembla 
una obligació semblar-ho segons 
qui estiga en el govern. No és gens 
difícil trabar els que callen quan 
manen els seus, i els mateixos que 
denuncien quan ja no porten la 
paella pel manee. Són els pirates de 
la solidaritat. 

Aquí, tenim sort, malta sort. El jove 
regidor del Partit Popular es mou 
per les estacions de tren com si 
fossen casa seua. És qui millar ha 
conegut des de sempre aquestes 
instal ·lacions. Ara , juntament amb 
altres companys de partit, han 
denunciat una situació que es podría 
qualificar d'inhumana respecte a 
les persones amb minusvalidesa. 
És bo tindre representants que es 
preocupen per denunciar aquestes 
situacions. És, tal com parlen , una 
qüestió de principis, no solament 
politics, sinó personals. 
Tenim sort. Suposem que aquesta 
contundencia moral respecte a 
l'accessibilitata una esta ció i a un tren, 
l'haura observat escrupolosament 
el jove regidor del Partit Popular; 
i suposem també que pel que fa a 
l'accessibilitat i igualtat a l'hora 
d'accedir a un lloc de treball 
públic en una empresa pública, 
no permetria mai entrar en un joc 
de preferits que deixaria de costat 
persones amb minusvalidesa que 
puguessen optar al mateix lloc de 
treball. O sí? 

Para creer en la democracia, 
aunque no nos gusta, hay que tocarla 

ARTURO MANUEL MOTA 
Para que una normal democracia 
no se descafeine, necesita de vez 
en cuando un buen toque. Pues son 
muchas las mentes gorronas que de 
la democracia quieren vivir. Dijera 
un currante, mientras se secaba el 
sudor democrático. Los franceses di
cen (c'est le ton qui fait la musique) 
que el tono hace la música. Y yo digo 
que el juego político entre gobierno 
y oposición es un juego de cartas. Y 
aunque todo ello fuera una perogru
llada el decirlo, debo decirlo. Y decir
lo aquí. Ya que desde aquí deseo de 
todo corazón cantarle las cuarenta 
en copas a la corporación municipal 
de Vinares. A ver si ésta se pone a 
tono y en los próximos plenos canta 
las cartas con mejor calidad musical. 
Y no como las cantara en el pleno del 
11 de septiembre del año en curso. 
Un pleno, ese, cargado de gallitos, 
de desafinados y de renuncios; im
propio de políticos que celebran la 
fiesta de Santa Cecilia , patrona de la 
música. Fuera el Sr. L. Gandía, que 
renunciara al tratamiento protocolario 
de "señor alcalde" para con el Sr. D. 
Romeu. Fuera la Sra. M. Obiol , que 
renunciara a no ser solista y, sin ton 
ni son, le cantara renuncio al Sr. L. 
Gandía. Fuera el Sr. alcalde, que, ani
mado por el grito solidario de la Sra. 
M. Obiol , siguiera jugando a rastro en 
su mano a mano con el Sr. L. Gandía. 
Cuya partida se alargará más allá de 
lo, oficialmente, preceptivo, cayendo 
así pues, en lo oficioso. Y un alcalde 

no debe, por motivos protocolarios, 
dejarse llevar por desafinado alguno, 
o por musiquilla sospechosa alguna, 
proviniera el dichoso ruido de la iz
quierda, de la derecha, de arriba o de 
abajo. Un alcalde no solamente debe 
serlo, sino también parecerlo. Y en un 
pleno no debe mezclar lo oficial con 
lo oficioso, llamando Javier a secas a 
su vicealcalde o alcalde de repuesto. 
Para mí que el meollo de la cuestión 
es la falta de confianza entre gobierno 
y oposición, lo que haga tan ruidosos 
los plenos vinarocenses. De ahí la 
necesidad de que los señores alcal
de y vicealcalde respectivamente no 
sean tan suyos, como si la amistad 
entre ambos fuera lo que uniera al bi
partito plus o tripartito minus, y cedan 
algo de sitio a la oposición sea en 
algún viaje, sea compartiendo mesa 
en la degustación del langostino, sea 
saliendo en alguna foto, como cor
poración municipal , ambas partes 
juntas y revueltas. Pues un mal rollo 
en el seno de la corporación munici
pal vinarocense deja un mal sabor de 
boca en su población . Quizás fuera 
ese existente mal rollo lo que impidie
ra al Sr. L. Gandía acercarse al Sr. J. 
Romeu y cerciorarse de si el bastón 
de mando de este último menciona
do señor, de hecho y derecho, era un 
bastón constitucional. Es decir, de
mocráticamente, normal y no desca
feinado. De su bastón se trata, also, 
to be or not to be democrat. That is 
the question, Mr. George Romeu, 
Mayor of Vinarós. 

S'ha aixecat la veda 

Al pie extraordinari de 
la setmana passada 

(27-9-07), pie demanat pel PP, va 
presentar-se una moció, modificada 
poc abans de comenc;:ar el pie per ells 
mateixos, per anul ·lar l'acord del pie 
del 13-9-05, en el qual es va aprovar 
la modificació puntual número 8 del 
PGOU (Pia General d'Ordenació Ur
bana) on es va modificar el canvi de 
ser sól terciari a sól residencial, amb 
la permuta de l'antic supermercat de 
Champion, que passaria a ser propie
tat municipal i on !'empresa construc
tora podría ter una torre de 23! altu
res . Proposta de pie totalment legal i 
que va ser aprovada amb els vots del 
PP i Bloc. Per cert, durant el pie es 
va dir que la Generalitat Valenciana 
havia paralitzat definitivament la per
muta-reforma en qüestió. 
Dones per qué feia falta ter un pie 
extraordinari per derogar un acord ja 
definitivament paralitzat? Seria per 
cobrar un pie més? 1 el Bloc, per qui
na raó va votar amb el PP quan no 
feia falta? : no seria per parlar abans 
d'hora? 
1 oberta la veda derogativa sol ·licitem 
al PP i al Bloc, que tornen a ter l'ús de 
la potestat que té l'oposició (donada 
per la Llei de Régim Local de convo
car un cert nombre de plens) per de
manar-ne un per derogar la venda de 
l'antic escorxador i poder paralitzar la 
construcció d'un hotel de 14 altures. 

ASSOCIACIÓ DE VEiNS MIGJORN 
4° DECADA LLUITANT PEL POBLE 

Aquest amb l'ombra que projectaria al 
passeig de Fora del Forat i a la platja 
a mitja tarda, trauria part de l'encant 
del lloc. És més aberrant, o com a 
mínim igual, aquesta construcció que 
una torre de 23 altures, que pot estar, 
si les coses es tan bé, envoltada de 
zona verda. 
1 si el PP o el Bloc no presenten 
aquesta moció, des de I'Associació 
de Ve"lns, emparant-nos amb el que 
diu l'article 24, apartat 2n, presenta
rem una moció per demanar la rein
versió de l'antic escorxador al patri
moni del poble. 
Durant l'any 2006 vam denunciar 
repetidament la venda del nostre pa
trimoni , i especialment l'escorxador. 
1 ara preguntem: esta afectat part 
de l'edifici per la Llei de Costes del 
1988? Fins on arriben els 1 00 metres 
de protecció? 
Esperem contestació per part del re
gidor d'Urbanisme o potser deis Ser
veis Técnics. 
Ah! , encara estem esperant amb can
deleta les informacions i "amenaces" 
del PP i que volia publicar amb "péls i 
senyals", donant noms i cognoms de 
les persones beneficiades pel tema 
del port. 
També cal dir prou a unes !largues i 
tancades !listes d'espera a la Sanitat. 

Ens cal un port digne. 
Volem un port comercial 

i de passatgers. 

"Nuestros dos alcaldes" ... 
¡esconden sus vergüenzas! 
TOMÁS CAUDET ROCA 
¡Atención! : reúnen a los residentes 
afectados más directamente 
por la remodelación del paseo 
marítimo: cobardes pero, listillos con 
impertinencia y descaro, no dieron 
la cara, les sustituyo el Sr. Beltrán : 
sí, hombre, aquel que si no está 
bien valorado no trabaja , ah sí , me 
acuerdo, ¿le pagarían bien? ... , por 
supuesto, prestarse de pantalla a la 
ausencia descarada de los cobardes 
"ambos dos". No sería gratificante .. . 
¿Bueno, qué pasó? No lo sé, ya 
sabes, nos tienen amaestrados, 
la gente enfadada, pero, nadie se 
queja. El mejor domador; ¿Quién?, 
sí hombre, el Sr. que manda del 
PVI. , en El Diariet con el sugestivo 
título "Montañas rusas", nos ha 
dejado convencidos hasta lo más 
profundo, lo más recóndito de 
nuestra sapiencia. Después de 
leerle nos ha convencido y saturado 
de parabienes, te diré, en fiestas 
locales, los corredores de bicicleta 
no se cansarán ... ¡Cómo no existirán 
las, montañas rusas! ¡Qué me 
dices, si los rusos ya son liberales 

como nosotros! ¡Que no te enteras! , 
paciencia, ya lo comprenderás 
sobre la práctica. Verás, gracias 
a las terrazas sin los obstáculos 
rusos , con el atractivo del paseo de 
pasarela, es decir, modelo exclusivo 
con sus escaleritas, se llenará de 
turistas de mayor rango, pero ojo, sin 
discriminar a los turistas actuales. 
Las comunicaciones perfectas 
crearán gran actividad económica, 
todo lo tienen estudiado, no se les 
escapa nada. ¡Fantástico, cómo 
crecerá la economía de nuestra 
cada día más ilusionante ciudad. 
Con el vial, sin obstáculos, fabuloso , 
el tránsito fluido llegará hasta el 
puerto comercial que, aunque de 
momento no tenemos mercaderías 
será un valor añadido y atractivo. Si 
lees bien el contenido del texto de 
las "Montañas rusas", comprenderás 
que no es necesario que trabajemos 
el cono. Lo hacen ellos por nosotros. 
Hay que decir sí a todo. 
Paz y salud para nuestros 
gobernantes, sobre todo, para de 
momento, los insustituibles dos 
alcaldes. Gracias, gracias, gracias. 



S'ultimen els detalls per a la gala de l'esport 
YC. 

La gala, que servix per homenatjar i distingir aquelles entitats i aquells esportistes destacats de Vinarós, 
se celebrara el próxim 20 d'octubre als Salons Paladium. 

AJUNTA ENT 
DE 

VINARÓS 

Nacho Chaler, en representació del Patronat Municipal d'Esports, i la regidora d'Esports, 
María José Ferrer, durant la roda de premsa de la presentació 

La gala de l'esport, que servix per home
natjar i distingir aquelles entitats i aquells 
esportistes destacats de Vinaros, se ce
lebrara el proxim 20 d'octubre als Salons 
Paladium. Els premis que s'atorgaran en 
aquesta gala seran a la millar entitat, al 
mi llar esportista i la distinci6 de l'esport 
vi narossenc, tots tres se sabran la ma
teixa nit de la gala. En total , hi ha tretze 
entitats que han presentat candidatura i 
deu esportistes que opten als guardons. 
Un jurat format per periodistes i pel Pa
tronat d'Esports s'encarregara d'escollir 
els premiats. Cada entitat també podra 
votar mitjan9ant un representant en les 
tres categories de premis. 
Quant a la distinció de l'esport vinaros
senc, no hi ha cap candidatura , sinó que 
cada membre del jurat propasara un nom 
i entre tots s'escollira la persona que re-

bra la distinció. Amb aquest premies pre
tén reconéixer aquella persona que per 
la seua trajectoria esportiva o per la seua 
contribució , haja dedicat bona part de la 
seua vida a l'esport vinarossenc. 
De moment, opten als premis persones 
vinarossenques. No obstant aix6, la regí
doria d'Esports té la voluntat de canviar 
les bases de la gala de l'esport, ja que hi 
ha esportistes que encara no estan em
padronats a Vinaros , pero que pertanyen 
a entitats de la localitat i han contribun 
als seus éxits durant molts d'anys. 
D'altra banda, la regidora d'Esports, Ma
ria José Ferrer, va anunciar durant la 
presentació de la gala de l'esport que hi 
ha previst abrir un nou espai esportiu al 
costat del poliesportiu per augmentar el 
nombre de llocs per practicar l'esport a 
Vi na ros. 

La redacció del Setmanari recorda que tots aquells escrits 
que s'envien per a la seua publicació han d'adjuntar una 
fotocopia del DNI. A més a més, preguem que es done un 
telefon de contacte. 

Els premis que 
s'atorgaran en aquesta 
gala seran a la millar 
entitat, al millar 
esportista i la distinció 
de l'esport vinarossenc 

Un jurat format per 
periodistes i pel 
Patronat d'Esports 
s'encarregara d'escollir 
els premiats. Cada 
entitat també podra 
votar mitjan<;:ant un 
representant en les tres 
categories de premis. 

De moment, opten 
als premis persones 
vinarossenques. 
No obstant aixó, la 
regidoria d'Esports té 
la voluntat de canviar 
les bases 

Entrega de 

llRR8ftiiNTERNACIONAL 
DENARRAnYA 

D'INVESTIGACIÓ 
HISTORICA 

RESUNA Dt: TIQUUS: 

Assoc. Cult. AMICS DE VI N AROS Tel. 964 45 27 08 1 Sr. S. TORRES Tel. 699086937 
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La comparsa La Colla de Vinaros cumple 25 años 
El pasado lunes se presentó 
el vestido que se lucirá 
para esta especial ocasión, 
diseñado por la junta directiva, 
así como la reina 2008 

Emili Fono/losa 
Este próximo carnaval de Vinarós 
será muy significativo para una de 
sus más de treinta comparsas, se 
trata de La Colla, que cumplirá su 25 
aniversario, junto a Jalem i Alkatre. 
El primer acto destacado de este 
importante aniversario tuvo lugar el 
lunes por la noche, con la presenta
ción del vestido que se lucirá para 
esta especial ocasión , diseñado por 
la junta directiva, así como la reina 
2008. El presidente de la entidad, 
Gilberto Querol , anunció que por 
cumplirse 25 años, esta vez los in
teresados en asociarse no abonarán 
cuota de entrada . La reina saliente, 
Nuria Safont Pitarch, hizo la presen
tación oficial de la nueva reina , Cris
tina García Fábrega; ambas recibie
ron ramos de flores . 

9 

La Colla surgió en el seno de la en
tidad cultural del mismo nombre, ya 
desaparecida, que tenía su sede en 
la calle del Molino. En su día , hizo 
muy popular la chocolatada popular 
que ofrecía a las seis de la mañana 
el domingo de Carnaval. 

La reina saliente, Nuria Safont Pitarch, hizo la presentación oficial de la nueva reina, Cristina García Fábrega. En la foto , 
junto al presidente de la entidad, Gilberto Querol 

Servicios Financieros Globales 

sin ningún cornpr"Omil 

964109 252 
Tu dinero no es un juego 

~enitandem 
C/ San Cristóbal, 15 - VINAROS 

TEL. 964 1 09 252 - 670 808 727 

. . . . hipotecas - préstamos - refinanciac1ón - unificación de cuotas 
SerVICIOS Fmanc1eros Globales asesoramiento - seguros - leasing - renting - factoring ... 
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l'IES Leopoldo Querol denuncia actes vandalics al centre 
Redacció 
La direcció de l'institut Leopoldo Querol de Vinarós ha denunciat a la policia les pintades aparegudes en murs i portes del centre el 
passat 30 de setembre, com es pot apreciar a les fotografies. La direcció considera que aquests actes vandalics no són respectuosos 

- --~mb els valo<S que s' en sen yen al centre. _ ¡ 
¡.....,.._,__ ____ _ 

Dos de les pintades aparegudes als murs 
de l'institut el passat 30 de setembre 
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L'editorial Antinea va presentar la darrera novetat editorial : Los ángeles de 
la portada renacentista de Vinarós. La presentació del !libre va anar a carrec 
del seu autor, Carlos A. Catalán Font. 

Promociones inmo bil iarias- C o nstrución - Estudio de diseño - Promoción Web - Escuela d e d o ma clásica- Y e u a d a P .R .E . - Com ple ·o Turístico B ar-Restaurante. 
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www.ecuvin.com 
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/ f!:::::::, ' GD.ABEUT CUENCA 

VENTA DE CABALLOS 
DE PURA RAZA ESPAÑOLA 

Tel. 607 34 98 54 
www.yeguadagilabertcuenca.com 

BAR-BACOA 
EL RINCON DEL CABALLO 

Almuerzos y comidas Esther 
Carnes a la Brasa Tel. 600 343 784 
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PROMUEVE: CONSTRUYE: 

SI BUSCAS VIVIENDA EN VINAROS, 
ATENCIÓN A NUESTRAS PROMOCIONES: 

INFORMACIÓN Y VENTA DIRECTAMENTE DEL PROMOTOR 
EN e/ dr Fleming, 6 bajos VINARÓS Tel. 964 45 23 11 

www.promohogar.com 



Entrevista con el nuevo patrón de la Cofradía de Pescadores 

Rafael Flores: 
11EL PUEBLO ES LA COFRA 
Y LA COFRADÍA ES EL PUEB 

1 

Yolanda Ciares 

PRESIDIR LA COFRADÍA DE PESCADORES DE VINARÜS EN EL MOMENTO EN EL 

QUE ESTAMOS, DEBE SER DELICADO. ASÍ LO CONFIRMA SU NUEVO PATRÓN 

MAYOR, RAFAEL FLORES, QUIEN AFRONTA ESTA NUEVA (Y DIFÍCIL) ETAPA CON 

ASUNTOS TAN IMPORTANTES COMO LA REMODELACIÓN DEL PUERTO. 

MARINERO EN ACTIVO, RAFAEL HACE 38 AÑOS QUE VIVE DE LA LONJA, 

PRIMERO ARRASTRANDO CAJAS Y DESCARGANDO GÉNERO, HASTA QUE 

PUDO EMBARCAR. Y ES QUE PROVIENE DE UNA FAMILIA CON TRADICIÓN 

MARINERA, PROCEDENTES DE MURCIA Y MÁLAGA. PERO SIENDO UN NIÑO, 

TODOS SE TRASLADARON A VINARÜS. INCLUSO SU ABUELO SE JUBILÓ EN EL 

PUERTO EN EL BARCO'JOSÉ DOMINGO: RAFAEL FLORES SABE BIEN CUALES SON 

LAS NECESIDADES Y LOS PROBLEMAS DE LOS MARINEROS Y DEL PUERTO Y 

ESTÁ DISPUESTO A SOLUCIONAR TODO LO QUE ESTÉ EN SUS MANOS. 

¿Cómo fue su elección como patrón mayor de la 
Cofradía? 
Mi elección viene de hace cuatro años, que fue cuan
do un grupo de marineros me presentó para el car
go. Hicieron una lista y yo no me había presentado 
nunca y me dijeron que me habían propuesto porque 
según ellos era carismático, popular y conocido. Fui 
muy tranquilo: si salía bien y si no, no. Ahora en las 
segundas elecciones, con la experiencia de las an
teriores, he hecho cambios también en la lista y me 
han apoyado. Primero, se hacen una elecciones pre
vias entre los marineros para elegir la lista que irá a 
las elecciones generales de la Cofradía. En estas elec
ciones previas, el compañero Andrés Pablo presentó 
su lista y yo la mía. Entonces gané las previas por 37 
votos a 15. A partir de ahí, vi que podía ganar para ser 
presidente de la Cofradía y yo dije: vamos a ello. Para 
las de presidente se presentan dos listas: una de ma
rineros (la parte social) y otra de armadores. Fuimos a 
las elecciones, con una lista de 15 marineros y otra de 
15 armadores, y gané por 17 votos contra 13, es decir, 
dos armadores votaron por mí. Todo fue muy demo
crático y todos somos amigos. 
¿Cómo afronta estos cuatro años al frente de la 
Cofradía? 
Puede que sea el momento más difícil y crítico de la 
Cofradía de Pescadores porque parece un saco de 
boxeo: todos vienen a pegarnos. Por ejemplo, el par-

que eólico, que no está fuera está en suspenso, o el 
gas que tiene sus perjuicios para la pesca. Pero lo más 
importante es lo que quieren hacer con el puerto y 
dónde nos van a meter. Es inconcebible que Vinaros, 
un pueblo pesquero, del cual viven el40% de los ha
bitantes del mar, y lo que ha sido este puerto, lo que 
van a hacer. Por ejemplo, en el año 72 yo ya arrastraba 
cajas en este puerto y estaba el tío Damián, jefe de la 
lonja, el cual subastaba hasta las ocho y media de la 

"Que se hagan las obras, pero 
que no nos perjudique, que no 
nos reduzcan" 

tarde y contaba los 72 barcos de arrastre que había. 
Era uno de los puertos más importantes que había. 

La cofradía ha ingresado en los últimos cinco años 
1.339.859 euros y tenemos algo que decir sobre lo 
que se hace en el puerto. Me parece bien que quieran 
mejorar el pueblo y el turismo pero nosotros, ¿cómo 
nos quedamos? 
Realmente, somos una parte del pueblo: el pueblo es 
la Cofradía y la Cofradía es el pueblo. A nosotros nos 
tenían que haber dicho desde el primer momento lo 
que querían hacer, no cuando el plan ya está hecho. 
Entonces, ¿qué podemos modificar? No somos arqui-

tectos, somos pescadores, pero estamos dispuestos 
a hablar, a que nos pregunten si estamos contentos 
con la distribución del puerto. No comprendo lo que 
pasa porque por lo que aportamos nosotros, creo que 
tendríamos que tener voz y voto. Nos van a quitar 
150.000 metros de espejo y los barcos no van a poder 
maniobrar cuando haya un día de poniente y levan
te. ¿Cómo van a estar los barcos en tercera y cuarta 
andana? Está molestando que a los pescadores no se 
nos haya consultado. ¿Dónde meteremos los 40 bar
cos de traíña? La inversión que van a hacer está bien. 
Pero preferiría que la inversión fuera para modernizar 
el puerto. Nos están arrinconando. Puede que sea la 
muerte. ¿Para qué nos dan subvenciones para arre
glar barcas y modernizarlas? ¿Para qué si ahora nos 
quieren hundir? 
Las obras iban a comenzar el3 de septiembre 
El alcalde tuvo un contacto conmigo y se interesó de 
cómo nos quieren ubicar. Es bueno para el pueblo la 
inversión pero lo que no comparte es que beneficia 
a uno, pero perjudica a otro. Que se hagan las obras, 
pero que no nos perjudique, que no nos reduzcan. Si, 
por ejemplo, hago una inversión en mi casa es para 
mejorar no para reducir. 
También está la construcción de la fábrica de hielo 
pero nos la tenemos que equipar nosotros y cuesta 
mucho dinero. 
Hay otro problema y es que Conselleria nos subirá los 



r 

aranceles y no sabemos cómo serán. 
No tengo nada en contra del PP ni de los socialistas, 
porque soy apolítico, jamás he estado afiliado a nin
gún partido. Pero si la Cofradía tiene que mejorar, 
yo me voy con quien sea. Aquí no se trata ni de PP 
ni PSOE, aquí lo que se trata es de la continuidad del 
pescador y de muchas familias que están detrás. Lo 
mejor sería es que gobierno y oposición pensaran 
que es lo mejor para el pueblo. Lo único que quere
mos nosotros es trabajar, que nos dejen estar tal y 
como estamos. 
¿Cómo es el estado actual de la pesca en Vi na ros? 
Voy a poner un ejemplo. El año pasado la merluza es
tuvo con una media de precio de 4,1 O a 4,20 euros y 
este año va de 7,30 a 7,40. Se han cogido menos cap
turas pero económicamente hemos superado. 
Estuve en la Federación de Castelló, de reunión con 
los cinco puertos de la provincia para establecer el 
horario para trabajar cuatro días por semana y no 
cinco y todos fuimos unánimes menos Borriana. Los 
otros cuatro (Castelló, Peníscola, Benicarló y Vinaros) 
queremos aguantar hasta el mes de noviembre el tra
bajar cuatro días por semana. Para el marinero y el pa
trón, no es rentable salir cinco días. Y además para el 
armador tampoco, porque hay más gastos. Una barca 
puede tener un gasto diario de 150.000 pesetas, sea 
como sea la captura. 
Ahora con los cuatro días se está muy bien porque 

tienes calidad de vida, no sufren los motores, el pes
cado llega muy bien a los mercados y no se saturan, 
ni tiramos pescado al mar. Lo importante es que no va 
el pescado al mar. El viernes guardaban el pescado en 
los camiones isotermos para el lunes y cuando venían 
a dejar las capturas del lunes, las cámaras ya estaban 
llenas de pescado. 
Hay voluntad de no hacer lo del año pasado, de salir 

"No decido, sino que defiendo al 
cabildo donde sea, y lo represen
to y lucho por él" 

cinco días ya que nos equivocamos. Pero este año hay 
más gente en los cargos que está en activo y el mari
nero es el que sufre más y es el que quiere mejorar las 
condiciones. 

¿Cómo compagina su cargo y ser marinero? 
De momento lo llevo bien. Cuando llego al puerto 
llevo el móvil y siempre estoy en contacto con el mó
vil que llevo con el secretario. Cuando llego a les seis 
del mar, departo con el secretario de diversos temas, 
y después en el cabildo (reunión) en el cual hay cinco 
armadores y seis marineros y debatimos. Yo no voto 
si no es en caso de empate. La propuesta la puedo 
hacer yo como cualquier otro. No decido, sino que de-

tiendo al cabildo donde sea, y los represento y lucho 
por lo que el cabildo me ha mandado a mí, no por lo 
que el presidente quiera. 
Lleva 38 años en Vinaros, según su visión, ¿cómo 
ha cambiado el pueblo? 
Sí que ha cambiado, el pueblo ha dado un vuelco que 
a mí me encanta. Y ahora veo que se está meneando y 
hay que tener paciencia en las calles que no se puede 
entrar, también hay más luz ahora. Lo del paseo creo 
que será una maravilla, va a fomentar mucho. Pero 
hay un inconveniente por el tema de los temporales 
y puede perjudicar bastante, aunque si ponen espi
gones ... 
¿Recuerda algún temporal en especial? 
Sí, sí, en el año 2000 hubo un temporal muy fuerte, al
gunos barcos ni podían llegar a la bocana. En el paseo 
había locales inundados, fue muy fuerte. 
Tantos años en el mar, tendrá algún pescado favo
rito. 
Sí desde luego, pese a los años en el mar, me encanta 
el pescado, sobre todo el pez de rey y la maira. 
Y los cocina. 
Por supuesto. 
¿Y el mejor de Vinaros? 
Sin duda, es el langostino. 



Sopar de trabada d'exalumnes del col ·legi Ntra. Sra. de la Misericordia, promoció que va acabar I'EGB l'any 1975. 
Si ets un de nosaltres no faltes al sopar que organitzem al Restaurant Voramar el dia 20 d'octubre. 

Teléfons per informació i reserva 676.661.713, 964.456.380, 620.276.847. 

El leonés Felipe Martínez, en sus vacaciones en Vinarós, conoció a un paisano 
suyo afincado desde hace muchos años en nuestra ciudad: Cesaría López. 

Nuestro compañero Rafa 
Marcos acompañado por su 

pareja Rosa Segura, disfrutaron 
de unas merecidas vacaciones. 
Visitaron la provincia de Girona 

y el sur de Francia. Asimismo, 
aprovecharon el viaje para 
visitar a la familia. Girona, 

Hostalets de Balenya, Figueres, 
Avignon , Montpellier, Pont du 
Gard, Fontaine de Vancluse, 

fueron algunos de los diversos 
puntos que visitaron . 



Johannes Pollmeier 
Por otra vez, la asociación de alemanes de Vinarós ha organizado un viaje para 
sus socios e invitados. Estos viajes tiene la finalidad de conocer nuestra segunda 
patria y este año el viaje ha sido a Galicia. 
La primera parte del viaje fue un recorrido por las murallas de Ávila, después 
por el barrio histórico de Salamanca, su universidad, la catedral , la Casa de las 
Conchas, el museo de Art Noveau y Art Decó y la maravilla de la plaza Mayor. 
La etapa siguiente fue Santiago de Compostela con su catedral y el ambiente 
especial para los peregrinos. Después continuamos hasta A Coruña, con el faro 
de Hércules y la plaza María pita. 
Vigo fue nuestra meta al día siguiente, con una fabulosa vista del monte Castro y 
con una degustación especial de ostras frescas y de otros mariscos. 
El mismo día hay una visita en el monasterio de Poio y Combarro y una visita 
en un barrio con muchos horreos y bonitos bares. El viaje continuó a Lugo, con 
una visita sobre las murallas para más tarde acercarnos a León para recorrer el 
Barrio Húmedo. 
Con mucha suerte, el tiempo de estos días fue bueno y sin lluvia. Todos los 
participantes estábamos muy contentos con la organización, las comidas, el 
chofer y el autobús. Este éxito nos motiva para seguir con nuestros viajes para 
conocer España, de la cual nos falta mucho por conocer. 

Ralph y 
Angelica , 
residentes 
casi todo 
el año en 
Vinarós, 
recibieron 
la visita de 
amigos de 
Alemania . 
Aquí les 
vemos en 
la terraza 
del bar Tic 
Tac. 

Como cada año, cena de primos 

Dinar de germanor del Bloc Vinarós a !'ermita 

ASOCIACIÓN CULTURAL Y RECREATIVA 
DEL AMA DE CASA 
El pasado día 4 de octubre la Asoc. C. R. del Ama de Casa de Vinarós, 
reanudó sus actividades y ofreció a todas las socias asistentes una 
apetitosa merienda. También nos acompañaron los responsables del C.D. 
del Alzheimer. Nos informaron de sus proyectos y actividades, así como de 
las ayudas que podemos prestar. 
Comunicamos e invitamos a todas las socias y personas que sin ser de 
la Asoc. quieran asistir el próximo día 18 del actual mes, que en nuestros 
salones, en la calle Almería, 5-b, tendrá lugar una charla-coloquio ofrecida 
por José Luis Pascual con los temas: "Asociación C. Amics de Vinarós 
-AYGUALS de IZCO" 
Agustín Delgado, tema: "La mujer en la historia de Vinarós2 
Arturo Oliver, tema: "La alimentación de los pobladores del pueblo ibérico 
del Puig" 
Quedáis todos invitados. 
Un cordial saludo de la presidenta de la ASOC. 

TERESA FONELLOSA 

GDMBAU 
MUDANZAS - TRANSrORTES 
MONTAJE Y DESMONTAJE , EMBALAJE, 
GUARDAMUEBLE~PLATAFORMA 
ELEVADORA Y ESCALERA MONTAMUEBLES. 
OFICINAS: 
C/ PUENTE, 87 · 12500 VINARiJS GUARDAMUEBLES: 
TEL. 964 451121· FAX 964 459 200 ·MÓVIL 666 579180 POL. /NO. EL COLLET ·CALLE E· PARCELA 417 · 12580 DEN/CARLÓ 



La historia de Bosc 
Assoc. protectora d'animals El Cau 
Siempre hay historias que destacar, 
y esta vez le ha tocado ser a Bosc el 
protagonista de una horrible noticia. 
Bosc fue recogido por El Cau hace 
casi un mes debajo del puente de la 
autopista. Su lamentable estado hizo 
saltar las alarmas. Abandonado tras su 
suerte, este perro ha deambulado días 
y días en unas terribles condiciones. 
Las fotos lo dicen todo. Una sarna de 
tipo démodex estaba consumiendo 
su cuerpo, pero gracias a una rápida 
intervención por parte de todos, su 
vida ya no corre peligro. 
Lo que ha sufrido este animal no está 
escrito, pero ha sacado las pocas 
fuerzas que tenía para sobrevivir a 
una muerte segura. Su recuperación 
será lenta, pero esperamos que pronto 
alguna familia se interese por él. 
¿Qué culpa tienen algunos animales 
de tener dueños que se hacen llamar 
personas? 
Gente desalmada, sin corazón, 
sin ningún tipo de sentimientos, se 
deshace de sus animales como si 
fueran trastos viejos. 
Todos los días hay historias terribles, 
historias que pondrían los pelos de 
punta a cualquiera, y las cosas siguen 
sin cambiar. Las leyes siguen siendo 
blandas, por no decir inexistentes, 
sobre las personas que maltratan o 
abandonan animales. ¿Por qué no 
cambian las cosas? 
Si la gente sigue sin denunciar y sin implicarse, no 
hará mejoras en este sentido. 
Estamos hablando de seres vivos, de seres que 
sufren verdaderos infiernos. 
¿No es suficiente motivo para plantear el 
problema? 
Un animal, cuando entra en nuestras vidas, es 
nuestra responsabilidad, y lo que no podemos 
hacer es abandonarlo a su suerte para que otros 

Parroquia Sta. Magdalena 

asuman nuestros errores. 
Esperamos que un día , no muy lejano, las 
cosas cambien y podamos hablar de menos 
abandonos, menos maltratos y menos 
desgracias para ellos, nuestros queridos 
animales. 
SI ENTENDIÉRAMOS SU LENGUAJE, 
MÁS DE UNO NOS DIRÍA QUE HUBIERA 
PREFERIDO NO HABER NACIDO. 

Bodas de plata matrimoniales 
Reunión el próximo 15 de octubre a las 20 h, estáis 

convocados todos aquellos que deseéis celebrar 

comunitariamente los 25 años de matrimonio. 

- FOSAS SÉPTICAS - REDES ALCANTARILLADO - DESAGÜES 
- BÚSQUEDA Y LOCALIZACIÓN DE ARQUETAS 
Y DESAGÜES ENTERRADOS 

- ASPIRADOR DE AGUA PARA PEQUEÑAS INUNDACIONES 
EN LOCALES COMERCIALES, PARKINGS, PISOS ETC ... 

, s.l. - MANTENIMIENTO DESAGÜES COMUNITARIOS 

Avda. Zaragoza, s/n 
Apdo.538 

Tel. 964 45 52 82 
Móvil 617 31 73 45 

12500 VINAROS 

Vas a ganar en perspicacia y en experiencia. 
Estás en una fase social comunicativa y 
abierta para conocer a gente nueva muy 
atrayente. Estás dentro de una etapa 
¡:¡ropicia al goce y los contactos sexuales. 
Saturno transitando por tu casa seis te 
puede emitir señales de advertencia de 
que necesitas descansar más. - - - ""'1 
Recuerda que a veces merece la pena 
saber decir no a tiempo. En lo que 
respecta a tus finanzas, trata de no dejar 
de lado los asuntos que están atrasados. 
Ahora estás lleno de voluntad y confianza, 
aunque quizá quieras más de lo que 
tienes y esto te ocasione incertidumbre. 

En algún momento sentirás un bajón 
de energía. vas ~ ganar e.n perspicacia 
y en expenenc1a. Tu v1da amorosa 
será intensa y estará llena de matices 
afectivos. Si tú quieres, puedes poner 
fin a determinados problemas. Las 
circunstancias te pondran a prueba para 

GEIMIIUS ver donde llega tu capacidad de lucha. 

Te vendría muy bien manifestar lo que 
sientes y piensas. Tu capacidad de 
entrega es fundamental a la hora de 
cuidarte. Te esforzarás por dejar tu marca 
personal en todas tus aCCiones tanto 
para lo bueno como para lo malo. Gente 
mfluyente te puede dar oportunidades de 
expans1ón. 

Querrás compartir. En tu caso unirte 
a otras personas es una necesidad 
apremiante. Seria bueno que abordaras 
conscientemente tus necesidades. 
Necesitas tomarte las cosas con serenidad 
si quieres que salgan bien. La amistad 
puede ser uno de los motores que te 
Impulse a provocar cambios en tu vida. 

Laboralmente deseas una vida nueva que 
se ajuste más y mejor a tus necesidades. 
Ahora estás lleno de voluntad y confianza, 
aunque quizá quieras más de lo que 
tienes y esto te ocasione incertidumbre. 
Tendrás que demostrar la suficiente 
fortaleza para adaptarte a los imprevistos 
que te pueden surg1r. 

Tu corazón está trazando nuevas 
estrategias de funcionamiento amoroso. 
En el frabajo puedes recibir un apoyo 
inesperado o un cambio de planes que te 
beneficie. Te sentaría muy b1en dar largos 
paseos por el campo o _por cualquier 
parque que tengas cerca. Embarazo muy 
cercano. 

Cuando estás vital no hay quien te 
pare. Te apetece poner en marcha tus 
Ideas y quizás estés más imaginativo 
que nunca . 
Gente influyente te puede dar 
oportunidades de expansión. Tu 
v1da social te proporcionará muchos 

ESC:ORIPIO contactos interesantes y positivos. 

Si piensas que todo va bien sin hacerte 
un chequeo te puedes llevar una 
sorpresa. Es tiempo aproP,iado para 
rev1sar toda tu documentación médica. 
No es el momento adecuado para asumir 
riesgos financieros, pero sí lo es para 
crear estrategias de futuro en el terreno 
profesional. 

Debes de evitar ciertas actitudes que 
solamente impiden el que consigas 
tu bienestar. Tendrás la necesidad de 
entrar más en acción para vivir diferentes 
aventuras. Quizá tengas ganas de vivir 
experiencias novedosas. Tienes que 
consolidar ciertos aspectos de tu v1da 

PRJ:COIRNIIO sentimental. 

Vivirás cambios laborales que te 
favorecerán, aunque las circunstancias 
te van a exigir esfuerzo, dedicación 
y competitiviáad. En este momento 
personas influyentes te pueden dar todo 
su apoyo. !=1 amor con tu pa~elalo vivirás 
con mtens1dad y ganas de m1c1ar cosas 

A\.'""ruu nuevas. 

En el amor tus sentimientos siempre son 
profundos, aunque necesites vivir con 
plena libertad tus relaciones. Crea un 
espacio sagrado para ti , un sitio donde 
puedas descansar al cien por cien. 
La suerte está contigo y ha llegado el 
momento de que te llegue todo el dinero 
que te deben. 



Sara Navarro, diplomada en Enfermería, contrajo matrimonio en la arciprestal 
con el castellonense Francisco Jiménez, director deportivo del campo de golf 
Panorámica de Sant Jordi. 
El Coro Rociero de Benicarló puso la brillante nota musical en la ceremonia 
religiosa oficiada por mosén Bias Ruiz. Los novios agasajaron a cientos de 
invitados en El Cortijo de Benicarló y después partieron en una ruta marítima 
terrestre por distintos países de Europa. 
FOTO E. FONOLLOSA 

IX EXPOSICIÓN MONOGRÁFICA 
DEL PERRO DE PASTOR BELGA DE LA ZONA ESTE 

IX EXPOSICIÓ MONOGUFICA 
DEL GOS DE PASTOR BELGA DE LA ZONA EST 

VINARÓS (CASTELLÓ) 
LUGAR/LLOC: CENTRE CANINO EL CLOTET 

SÁBADO, 13 DE OCTUBRE /DISSABTE, 13 D'OCTUBRE 
COMIENZO/ COMEN<;:AMENT: 

A LAS 10.00 HORAS/ A LES 10.00 HORES 
JUEZ/ JUTGE: 

M. AERTGEETS, Firmin (Bélgica) 
ORGANIZADA POR EL CLUB ESPAÑOL DEL PERRO DE PASTOR BELGA 

ORGANITZADA PEL CLUB ESPANYOL DEL GOS DE PASTOR BELGA 
COLABORA/COL·LABORA: CENTRE CANINO EL CLOTET 

AUTORIZADA POR LA REAL SOCIEDAD CANINA 
DE ESPAÑA 

AUTORITZADA PER LA REAL SOCIEDAD CANINA 
D'ESPANYA 

PATROCINA 1 COL·LABORA: 

Para más información/ Pera més informació: 
www.ceppb.es 

ENTRADA GRATU.fTA 

Emotivo adiós a la churrería lsadore 
Tras más de 49 años en la plaza del mercado municipal , la emblemática 
churrería lsadore se despide de la ciudad de Vinarós. A lo largo de todos 
estos años, son innumerables tanto las historias como las personas que 
han desfilado entre sus paredes, así como las bonitas amistades que de 
ellas han surgido. Y todo ello gracias a la profesionalidad, pero sobre todo a 
la cercanía y cordialidad , de la familia Durán Bonet, primero con Ramoneta 
y Juan, y después con sus hijas Maribel , Lolita, Rebeca y Montse, de cuya 
combinación de nombres surgió la denominación lsadore . 
Para dar punto y final a esta etapa de sus vidas, las cuatro hermanas 
organizaron una comida con sus clientas más fieles en el restaurante La 
Isla, en agradecimiento precisamente a esa fidelidad , obsequiándolas 
además con un original centro de mesa a todas ellas. En fin , es enorme la 
nostalgia que sentimos al pensar que las cuatro hermanas ya no estaréis 
en la churrería , donde siempre , para que podamos charlar, reír, llorar, o lo 
que en cada instante pudiera surgir. 
Pero sobre todo gracias. Gracias por vuestra cordialidad y simpatía , 
y también gracias por vuestra amistad . Y también por hacernos sentir 
parte de esta familia que todas llamamos lsadore. Además, para nosotras 
lsadore seguirá estando siempre allí, en el mismo lugar, donde toda la 
vida, con la misma gente, pero ya no frente al mercado, sino en nuestra 
memoria . 

De sus amigas, y además, clientes 

SE VENDE ESTUDIO EN CENTRO 
' VINAROS A ESTRENAR 

Interesadas llamar al tel. 650.499.5 77 
Necesita ofidales ele peluquería para 

Centro Comercial Costa Azahar 

Suelclo mínimo: 1.000 € 

Interesados llamar al tel. 630 137 770 

Preguntar por RAFAEL 

• OPORTUNIDAD PISO • 
OBU NUEVA A ESTRENAR. 90 M2 
PISCINA CLIMATIZADA • PARKING. PRECIO 161.000C 

PARTICULARES 615 072 537 



Redacció 
EL MÚSIC 1 COMPOSITOR CARLES SANTOS VA INAUGURAR EL PASSAT DIA 4 L'EXPOSICIÓ "VISCA EL 

PIANO!" A L'INSTITUT CERVANTES DE BERlÍN, QUE ALBERGARA FINS AL PRÜXIM 27 D'AQUEST MES LA 

MOSTRA QUE HA RECORREGUT BARCELONA 1 VALENCIA, 1 SURT PER PRIMERA VEGADA D'ESPANYA. ERA 

EL RETORN A UNA CIUTAT ON VA PASSAR UN ANY DE LA SEUA VIDA, L'ANY 1986, 1 ON VA TREBALLAR 
EN L'ESPECTACLE MUSICAL 'ARGANCHULLA, ARGANCHULLA GALLAC' (1987), QUE VA ESTRENAR EL 

FEBRER DE 1987 A L'AKADEMIE DER KÜNSTE 1 QUE FOU EL PRIMER ESPECTACLE QUE VA COMPTAR AMB 
LA COL·LABORACIÓ DE MARIAELENA ROQUÉ. 



L'acte inaugural va anar a carrec de Gaspar Cano Peral, director de l'lnstitut Cervantes de Berlín; Gonzalo del Puerto y Gil, director d'Activitats Culturals de I'ICB; René Blok, 
director de la Biennal de Cassel; Vicent Alta ió, en representació de KRTU, i Jordi Romeu Llorach, alca lde de Vi na ros. 

La mostra esta organitzada conjuntament pel 
departament de Cultura i Mitjans de Comunica
ció de la Generalitat de Catalunya, a través del 
centre KRTU, i la Fundació Joan Miró, i amb el su
port de I'Ajuntament de Vinarós, la Fundació Cai
xa Vi na ros i la SGAE. Aquesta exposició, que es va 
inaugurar per primera vegada el juny de 2006 a 
la Fundació Miró de Barcelona i que s'ha exposat 
posteriorment a la Galeria Octubre de Valencia, 
compta amb la col ·laboració de I'Ajuntament de 
Vinaros i de la Fundació Caixa Vinarós. 
L'alcalde de la ciutat, Jordi Romeu, responent a 
la invitació del director de l'lnstitut Cervantes de 
Berlín, Gaspar Cano, va assistir a la inauguració 

en representació de la ciutat de Vinarós. 
L'acte inaugural va a anar a cimec de Gaspar 
Cano Peral, director de l'lnstitut Cervantes de 
Berlín; Gonzalo del Puerto y Gil, director d'Acti
vitats Culturals de I'ICB; René Blok, director de 
la Biennal de Cassel; Vicent Altaió, en represen
tació de KRTU, i Jordi Romeu Llorach, alcalde de 
Vinares. 
També hi van assistir Borja Sitja, cap de l'area 
de creació de l'lnstitut Ramon Llull; Rosa Maria 
Malet, directora de la Fundació Joan Miró de 
Barcelona; Manel Guerrero, comissari de la mos
tra i Gabriel López Busquets, ambaixador d'Espa
nya a Alemanya. 

L'exposició "Caries Santos. Visea el piano!" fa un 
recorregut pel món imaginari de !'artista i per la 
seua trajectória, de més de quaranta anys, d'in
terpret, compositor, director musical i teatral, 
autor d'obres cinematografiques, d'espectacles 
teatrals i creador de potents imatges visuals. El 
piano és l'instrument essencial de Caries Santos, 
pero també és l'element més emblematic del 
seu univers imaginari. És per aixó que el piano 
és l'eix conductor d'aquesta exposició. 
Amb motiu d'aquesta inauguració, que va om
plir l'lnstitut Cervantes, Caries Santos va fer un 
concert de piano. 
L'exposició romandra oberta fins al 27 d'octubre. 



Pietat Gandia 
La Coral Juvenil Sant Sebastiá i la 
Coral García Julbe van participar el 
passat cap de setmana en la Novena 
Trobada de Cors de la Comunitat 
Valenciana que anualment organitza 
la Federació de Cors de la Comunitat 
Valenciana (FECOCOVA). En 
aquesta ocasió aquest multitudinari 
acte musical va tindre lloc a la 
castellonenca localitat de Vila
real, on es van congregar vora mil 
cantaires components de les diferents 
agrupacions musicals. 
Després d'un intens cap de setmana en 
qué les corals van interpretar cam;:ons 
de manera individual pels carrers de 
Vila-real, el diumenge va ser el dia 
escollit per interpretar les canc;ons en 
grups, primer amb l'actuació de les 
diferents pretrobades i finalment amb 
el cant comú de tots els cantaires. 
En la primera de les parts, les corals 
de la nostra localitat van cantar 

conjuntament amb la coral Vicent 
Ripollés de Castelló i I'Orfeó de Dénia, 
interpretant El país de dins teu de 
Rossend Aymí ; la Nada/a del desert 
de Matilde Salvador; Goodnight 
sweetheart de Robert Sund, i Camino 
del indio de F. Cabedo. 
L'acte va finalitzar ambla interpretació 
del cant comú Mura d'Aifredo Sanz i 
Baix d'un pi de Rafael Beltrán . 
La unió de les veus de més de 
900 persones de totes les edats, 
components de 23 de les corals de 
la Comunitat va fer vibrar la plac;:a 
de l'església de Vila-real i gaudir al 
nombrós públic assistent que no es 
va voler perdre aquest espectacular 
concert. 
Un any més, aquesta trabada de 
cantaires ha servit per unir als 
amants del cant coral de tota la 
nostra comunitat, els quals veuen en 
aquestes cites l'ocasió de compartir 
les seves vivencies i experiéncies. 

SU PUBLICIDAD lLEGARÁ CON GRAN DIFUSIÓN EN RADIO 
RADIO NUEVA VINARÓS 
RADIO ULLDECONA 
COPE VINARÓS 
SER BENICARLÓ 
Y. .. EN CUALQUIER OTRA EMISORA A NIVEL NACIONAL. 

SU PUBLICIDAD MÁS EFECTIVA EN PRENSA 
DIARIET-SETMANARI 
7 DIES VINARÓS Y BENICARLÓ 
CRÓNICA VINARÓS 
"EL DISSABTE" BENICARLÓ ... 

SU PUBLICIDAD EN TV 
CANAL 56 COMARCA 
ULLDECONA 
CANALNORD 

FRANCISCO VAQUEA TORRES DELEGADO PROVINCIA CASTELLÓN 
REGALOS DE EMPRESA . RECLAMOS PUBLICITARIOS · IMAGEN CORPORATIVA 
PROMOCIONES FERIAS 



Vinarós, 13 d'octubre de 2007 

DISSABTE 13 D'OCTUBRE, A LES 20. 15 HORES 
Al' Auditori Municipal 

21 

Organitzen : Societat Musical La Alianza i Regidoria de Cultura 

Projecció de la pel-licula 
'El perro del hortelano' de Pilar Miró (1996) 
CICLE CINE&LITERATURA ESPANYOLA 
DIJOUS 18 D'OCTUBRE, A LES 19.00 HORES 
A la sala d'actes de la Biblioteca 
Organitzen: Seu Nord, Universitat Jaume 1, Caixa Vinaros i 
Ajuntament de Vinaros 

Teatre: Adiós a Berlín - Cabaret 
de Teatro de Guardia 
Dies: 19, 20 i 21 d'octubre , 
Hora: 22 hores (dies 19 i 20) i 19 hores (21 d'octubre) 
Lloc: Auditori Municipal 
Organitza: Regidoria de Cultura 

TALLER D'INTEL·LIGENCIAARTIFICIAL 
DISSABTE 20 D'OCTUBRE, A LES 11.30 hores 
A la Biblioteca Municipal 
Coneixerem aquest tema d'una forma totalment lúdica: 
"parlant amb les maquines" (els denominats programes 
conversacionals). Cada un amb una peculiaritat, més o 
menys "intel·ligents" o bé especialitzats en un tema. 
Organitza: Biblioteca Municipal de Vinaros 

Teatre infantil CONTES EN FEMENÍ 1 PLURAL 
DILLUNS 22 D'OCTUBRE, A LES 17.30 hores 
A la Biblioteca Municipal. 
Organitza: Biblioteca Municipal 

Di es 19 i 20 d 'octubre a les 22 hores 

Di a 21 d 'octubre a les 19 hores 

'Adiós a Berlin - Cabaret' 
de Teatro de Guardia 

Lloc: Auditori Municipal 
Entrada gratuYta 

(passar per lnformació i Turisme a recollir les entrades) 
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Una presa en el río Cervol pudo cambiar el tutoro de Vinaros, según Albiol 
El historiador vinarocense analiza una etapa critica de la historia de la ciudad 
Emili Fonollosa 
La construcción de una presa en la 
zona del estret del río Cerval , a 
principios del siglo pasado, proyecto 
finalmente frustrado, pudo cambiar 
la historia de Vinarós y evitar la crisis 
por la que pasó en esa época, según 
desvela el abogado e historiador vi
narocense Sebastián Albiol Vidal en 
el libro que acaba de editar la Funda
ció Caixa Vinarós. 
Aunque el Gobierno central ofrecía 
costear la presa, con capacidad para 
seis millones de litros de agua, en un 
cincuenta por ciento, el proyecto no 
se materializó porque ningún organis
mo más se quiso hacer cargo de la 
otra mitad. Esta presa, de 24 metros 
de altura, hubiera servido para regar 
la mitad de la superficie agrícola de 
Vinarós aunque también tendría nu
merosas canalizaciones para otros 
pueblos, según destacó Albiol duran
te la presentación de su libro Esplen
dor y declive económico de Vinarós 
1875-1931. Este proyecto hubiera 
permitido que Vinarós saliera de la 
gran depresión en que se vio sumido 
tras una etapa de esplendor, que le 
llevó a perder una cuarta parte de su 
población {de 10.000 habitantes bajó 
a 7.500 en tan sólo 20 años). 
Otro intento frustrado por salir de la 
crisis, al menos en el ámbito agrícola, 
fue la demanda de construir un canal 
que trajera excedentes de agua del río 
Ebro. Vinarós fue en el año 1869 el pri
mer ayuntamiento en solicitar el ahora 

tan en boga trasvase del Ebro y lo hizo 
para cubrir necesidades hídricas de 17 
municipios catalanes y 21 valencianos, 
como también destacó Albiol. 
La fuerte crisis fue provocada porque 
el comercio marítimo, del que Vina
rós era líder en prácticamente todo el 
Mediterráneo español , fue sustituido 
por el uso del ferrocarril, como tam
bién relató Albiol. En veinte años, per
dió dos terceras partes de la flota de 
cabotaje. El ferrocarril , sin embargo, 
sirvió para un auge de la pesca, dado 
que las tres cuartas partes de las 
capturas salían en tren con destino a 
distintos puntos españoles. 
Este gran estudioso de la historia 

vinarocense aporta datos muy rele
vadores de la importancia del puerto 
vinarocense a finales del siglo XIX, 

puerto pionero en la provincia a pesar 
de los recelos de la capital castello
nense y de municipios vecinos como 
Benicarló. Vinarós llegó a tener repre
sentaciones diplomáticas de hasta 13 
países europeos y sudamericanos y 
es que el volumen comercial que pa
saba por el puerto era muy superior al 
de, por ejemplo, Barcelona y Valen
cia . La ciudad fue capital de provin
cia marítima, llegó a situarse entre 
las tres poblaciones españolas con 
mayor número de barcas de pesca y 
contó con importante aduana (en el 
año 1886 recaudó 251 .000 pesetas, 
por solo 17.000 la de Castelló). Por 
otra parte, acogió la primera Cáma
ra de Comercio de la provincia, an-

tes que las de Barcelona, Valencia y 
Alacant, ya que se creó en 1876, y 
permaneció hasta 1914, cuando fue 
disuelta ante la presión procedente 
del centralismo de la capital. 
Albiol ofrece en su libro otros datos 
también curiosos como que en Vina
rós se construyó la mayor embarca
ción de pesca, con 50 metros de es
lora pero se hundió en su primer viaje 
y que esta ciudad fue la primera en 
tener alumbrado público en el norte 
de Castelló, en 1902. 
En el acto de presentación de su nue
vo libro, Albiol agradeció la colabora-

Una visita al cementeri de Vinaros 
Alfredo Gómez A cebes 
El diumenge passat es va a dur a 
terme una interessant visita guiada a 
la part antiga del cementeri de Vinarós 
a carrec d'Ester Forner Caballero 
organitzada pel CID dins els acles de 
l'aniversari de la Carta de Població 
i del cicle de visites guiades que 
organitza el ·centre local, algunes 
amb el suport i organització conjunta 
del Bloc, com les dutes a terme ja als 
búnquers republicans, al campanar o 
al merca! municipal. Eslava prevista la 
visita a Sant Gregori peró com que el 
cementeri és prou destacable, aquesta 
s'ha ajornat per més endavant. 
Amb molla afluencia de públic es va 
visitar la part antiga del cementeri , 
o siga, la primera fase o cementeri 
primitiu de Sant Gregori , jaque aquest 
ha sofert diverses ampliacions al llarg 
deis quasi 200 anys de vida des de la 
seua construcció el1816-1828. 
Es van visitar i comentar algunes 
de les tombes més antigues que es 
conserven, des del 1803, procedents 
de l'antic cementeri de Sant Miquel, 
fins als primers nínxols del segle xx. 
Les tombes de Dozal, els Febrer de 
la Torre, los Ballester, els alcaldes i 
personatges vinarossencs coneguts del 
món del comen;:, la cultura, la política 
i l'art, com les tombes de Santapau, 
Puig Roda, Paulina Caballero, Vaquer, 
Hilarión Claramunt. Es van explicar 
moltes tombes d'altres personatges 
desconeguts que destaquen per la 
qualitat i !'interés de les seues lapides. 

D'interés són les tetes amb rajoles, les 
que porten algun poema o dedicatoria, 
les esculpides amb relleus artístics, 
escultures de talla en marbre o les que 
encara conserven algun objecte de 
l'época amb retrats, mares de fusta, 
etc. També es van visitar els panteons 
il ·lustres, amb escultures d'un gran 
valor artístic i sentimental (famílies 
Ballester, Balada, Chillida). Remarcar 
que una de les premisses de la visita 
era també reivindicar que es restaure 
la part més antiga del costal oriental, ja 
que molts deis nínxols estan en ruines 
i caldria intervenir de manera urgen! 
per restaurar-los , com a part del nostre 
patrimoni i per respecte als nostres 
avantpassats. 
Us donem les gracies a tots els que 
vau assistir i encara que la sonoritat 
no era molt bona per una qüestió 
d'espai , almenys molts de vosaltres 
podeu anar a fer el recorregut amb 
calma per visitar-lo. Us informarem 
puntualment de les properes visites 
culturals que tenim previstes fer alllarg 
de la temporada cultural. 

* Breu história del cementeri 
El cementeri primitiu de la població 
eslava ubica! a la plac;:a Jovellar. L'any 
1802 es va traslladar al conegut com a 
hort deis Capellans o de Sant Miquel, 
en la zona de l'actual asil , propietat 
de Francesc Doménech, que el tenia 
en débil amb el clero. L'any 1816 
l'ajuntament de Francisco Mayó va 
decidir traslladar-lo al camí de Sant 

Gregori i en agost de dit any es va 
adequar la finca de Baltasar Esteller 
i es va contractar la construcció de 
les quatre parets de tancament a sis 
obrers de la vila per 543 lliures. 
Els primers enterraments van ser el de 
la xiqueta Agustina Rita Amela Verge, 
el 24 de setembre de 1816. Als cap de 
pocs dies, el 29 de setembre, es va 
enterrar Josep Joan Gombáu i Teresa 
Maspons Pruñonosa. 
Pel que costava en diners el trasllat 
deis difunts al nou cementeri , al cap 
de poc temps es torna a soterrar a 
Sant Miquel i s'abandona el de Sant 
Gregori. Peró lleva! de les queixes 
deis ve·lns i per instancia de Josep 
Orozco, l'ajuntament acorda el 5 de 
marc;: de 1828 traslladar definitivament 
el cementeri a Sant Gregori, i queda 
desafecta! el de Sant Miquel. Vinarós 
comptava per aquella época amb 
2.300 habitants. 

ción de los eruditos y coleccionistas 
vinarocenses Agustí Delgado, Joa
quín Simó y Sebastia Redó y otras 
cuarenta personas que le han presta
do toda clase de materiales. 
El presidente de Caixa Vinarós Ma
nuel Molinos destacó que el libro sirve 
para conocer el gran auge industrial 
que tenía la ciudad en aquel momen
to, con una gran cantidad y diversi
dad de iniciativas. También destacó 
la profusión de imágenes y gráficos 
que hay en el libro y apostó porque 
se produzcan más trabajos sobre la 
historia económica de la ciudad. 

El 1851 es va a dura terme el primer 
eixample del cementeri a carrec de la 
Junta de Beneficencia, i el 1866, de 
nou es torna a ampliar, i es bene"lx per 
mossén Cristóbal Falcó. L'any 1922 
Agustí Forner Cano va sufragar la 
plantació de 200 acacies en memoria 
de la seua filia. 



Relats de Corea del Sud IIDIJ: 
Aloha! On Orient troba Occident! 

Camuflats de hawaians a la platja de Waikiki a les 7 del mati amb Sung- Te k Amb Sung-Tek practicant l'esport per excef.lencia de Hawai 

Abril del 2004, ciutat Soonchunhyang, 
a un hora de Seül. És dissabte, dia en 
qué un esperaría gaudir i reposar del 
cap de setmana. Alguns coreans tenen 
una altra cosa al cap. Se celebra un 
congrés científic nacional dedicat a 
electromagnetisme aplicat que reunix 
experts de tot el país. Atés que ja 
duia temps vivint en Corea, em vaig 
assabentar i vaig decidir participar-hi 
per explicar alguns aven<;:os en el camp 
que em va portar a Corea. Si en Seül un 
se sent realment estranger atés el poc 
nombre d'occidentals, en aquest indret 
tan apartat la sensació es multiplica. No hi 
havia un occidental en totl'esdeveniment. 
Naturalment les conferencies eren en 
coreá Em tocava el meu torn. Vaig 
aprendre un petit discurs de tres frases: 
presentació personal , de la tematica 
que parlaría i el més important, disculpa 
per no poder-me expressar en la seua 
llengua cosa que em feia sentir inútil. 
Havia tocat la fibra sensible deis coreans 
assistents a la ponencia. Aplaudiments. 
Ja em trobava més cómode. En acabar, 
un deis coreans, inquiet, amb mirada 
intel-ligent, em va assaltar a preguntes: 
procedencia?, qué hi fas en aquest petit 
país?, quan te'n tornes? El seu nom era 
Kahng Sung-Tek, professorde la Facultat 
de Telecomunicació de la Universitat de 
lncheon (lncheon és on hi ha l'aeroport 
internacional de Seül , ciutat de la qual 
hem parlat en el relat 111). A partir d'aquell 
moment, vam iniciar no solament una 
relació professional, sinó a més a més, 
personal. Li vaig fer conéixer els relats 
de Corea. En veure el relat XXIV titulat 
"Experiéncies coreanes en Nova-York" 
on sortia un servidor fotografiat amb un 
altre professor corea, Woo Jong Myong, 
(curiosament també el vaig conéixer 
en la conferencia anteriorment citada), 
Sung-Tek rapidament em va preguntar si 
ell també podía sortir en algun relat. Per 
descomptat, sera un plaer. D'ocasions, 
no ens en falten. És precisament en un 
lloc neutral, Hawai, concretament en la 
capital Honolulu a l'illa Oahu, on assistim 
a un congrés internacional en el mes 
de juny de 2007. 1 die m neutral ja que 
Hawai és difícil dir si és tracta d'Orient 
o d'Occident. De fet, la benvinguda a la 
conferencia proclama: "on Orient traba 

Occidenf'. Dones sí, aixó anem afer, mai 
millordit. 
Passegem mentre conversem. Sung
Tek em comenta com d'exótic és l'indret. 
Assentixo parcialment ja que si bé fora 
de la capital és cert que es conserva un 
estat exuberant de vegetació, de platges 

ens resulta estrany per a la majoria de 
mediterranis. Ell no en sap. Li comento 
que en Vinares, els qui som amants de 
la mar i alhora una mica inconscients, 
esperem amb ansietat els temporals de 
llevant per gaudir deis cops de mar. 
Li pregunto per !'interés de l'illa hawaiana 

Desfilada organitzada per l'associació coreana de Hawai: ball tradicional salmunori 

verges i aigües cristal·lines, la zona 
urbana es traba fortament edificada 
amb grans hotels, alguns de més de 
vint plantes, que trenquen de forma 
horripilant el que segurament devia ser 
fa anys una platja encomiable. Pero, ja 
se sap, el "progrés" és imparable. La 
posició de Sung-Tek, pero, és raonable 
ja que ell viu en lncheon, ciutat de 2 
milions d'habitants immersa quasi bé en 
l'area metropolitana de Seül que aglutina 
uns 20 milions de persones envoltats 
d'edificis, cotxes, autopistes. En Seül , 
tot i la seua poca distancia a la costa 
oest, uns 30-40 km, si un vol gaudir de 
bones platges s'ha de despla<;:ar més de 
200 km fins a la costa est banyada pel 
mar de I'Est o mar de Japó (els coreans, 
naturalment, preferixen la primera 
terminació) molt pareguda quant al 
color a la Mediterrania. La raó és que 
la part de costa de l'oest propera a Seül 
esta sotmesa a l'efecte de les marees 
que conjuntament amb un fons fangós 
li donen a l'aigua un color marró poc 
agradable per fer un cabussó. 1 parlant 
de cabussons, cada matí a aixó de 
les 6.30, abans de la jornada de feina, 
aprofito que estem a la vora de la mar 
per banyar-me i comen<;:ar el dia relaxat. 
Quan li comento la meua rutina d'aquests 
dies, em pregunta si sé nadar, cosa que 

en Corea, a la qual cosa em respon que 
és un lloc associat a turisme de relaxació 
i quem per tant, és un destí que en la 
mesura de les possibilitats un corea 
desitja deixar-se perdre per aquestes 
longituds. A més, molts s'han establert 
aquí ja que hi ha una comunitat prou 
important de coreans. Aixó ho corrobora 
el gran nombre d'establiments que 
trobem mentre passegem per la zona 
de Waikiki fins la capital Honolulu (uns 4 
km), restaurants, hospitals, esglésies ... 

Una nota curiosa que em comenta és 
que Hawai va ser el país escollit pel 
corrupte president corea Syngman Rhee 
(any 1960) qui va vindre acompanyat 
d'uns 20 milions de dólars que havia 
obtingut de fons reservats i així passar 
un exili sense problemes fins a la seua 
mort. Li die que no em sorprén ja que la 
corrupció no té fronteres. 

Després de la llarga caminada, toca el 
moment del sopar i, per descomptat, 
aprofitem per anar a un restaurant corea 
en la zona turística de Waikiki. Parlant 
de menjar, li comento que en la meua 
terra som els qui millor criem i cuinem 
els llagostins. Com que en Hawai no hi 
ha encara cap restaurant vinarossenc, 
proposem una idea per fusionar que 
Orient traba Occident, una barbacoa 

coreana amb llagostins! És el primer 
cop que menjo llagostins amb palets. 
Sera qüestió que algú s'anime a crear 
algun negoci en Corea d'aquest estil. Els 
llagostins van acompanyats del més tí pie 
de Corea, kimchi, col picant fermentada, 
que s'exhaurix de forma rapida atés que 
és un apat preferit d'un servidor. Tampoc 
no hi falta un galbi-tang (sopa de vedella). 
El galbi-tang és servit com en Corea, 
amb un bol de pedra tret directament 
del foc on encara l'aigua esta bullint. Si 
li sumen !'elevada humitat, el resultat és 
ben obvi. Pero com sama con gusto no 
pica, ens oblidem de la calor i gaudim 
d'un bon sopar vinarocorea en Hawai. 

En un restaurant coreó assaborint una 
barbacoa coreana de 1/agostins. No 

falta el kimchi 

Espero que algun dia Sung-Tek puga 
tastar realment el sabor deis llagostiris 
d'Occident, de Vinarós, per descomptat. 
Tot és qüestió de temps i ganes. 

Jau me Anguera 
jaumean@salle.url.edu 

http://web.salleurl.edul-jaumean/ 



Gaspar Redó, cap d'esports 

Balonmano, baloncesto y patinaje 
siguen en lo más alto 

El balonmano vuelve a estar en el candelero esta semana por el extraordinario 
comienzo de liga que está teniendo el C.B. Vinarós que se está convirtiendo 
por méritos propios en uno de los favoritos en la lucha por el título. 
También hay que resaltar el magnífico espectáculo dado por el Club 
Baloncesto Vinarós-Viaonetti en el pabellón polideportivo entre el Olesa
Espanyol al que venció por 90-76 después de realizar una extraordinaria 
exhibición, observándose con claridad que puede ser la gran revelación del 
próximo campeonato de la liga femenina A2. 
Asimismo, el Club Patinaje Artístico Vinarós también merece un hueco en esta 
columna deportiva por la brillante trayectoria que está teniendo últimamente 
a nivel competitivo, ya que hace pocas fechas sin ir más lejos cosechó varios 
podios en VaiEmcia en el IX Trofeo de Patinaje Artístico, luchando contra 13 
clubes de la Comunidad Valenciana, lo que aún le da más mérito y prestigio 
a esta emblemática entidad. 
Desde aquí felicitamos a todos ellos deseándoles sigan en esta positiva 
línea. 

Roberto Ranchera, 
en ellll Triatlón Internacional de Banvoles 
Club Esportiu Vinarós 
El domingo 30 de septiembre a las 8.30 h se dio 
inicio a la triatlón en el lago de Banyoles. Las 
distancias costaban de 2.200 m de natación, 
que finalmente se ampliaron a 2.500 m, 80 km 
de ciclismo y 20 km de carrera a pie. El día 
transcurrió con un tiempo perfecto, con un poco 
de fresco al inicio y calor a partir de mediodía. La 
temperatura del agua motivó que los participantes 
compitieran con traje de neopreno, sin transcurrir 
nada destacable en el sector de natación. El sector 
de ciclismo fue exigente por dos motivos, porque 
no vale el drafting, o sea, no se puede ir a rueda 
(como una contrarreloj de ciclismo) y por la dureza 
del recorrido, con constantes subidas y bajadas. 
El último sector de carrera a pie, constaba de tres 
vueltas al lago por un trazado llano y muy bonito. 
Roberto Ronchera, triatleta del Club Esportiu 
- Aigües de Vinarós, la realizó con un tiempo de 4h 
58'41 ", con unos parciales de 52'4 7" en natación, 2h 
24'16" en ciclismo y 1h 41'38" en carrera a pie. En 
la natación, las sensaciones fueron buenas para no 
ser un gran nadador, en el segmento de ciclismo, 

con los inconvenientes que no se podía ir a rueda 
y un trazado exigente, obteniendo una media de 
33 kmlh, podríamos catalogarlo de excelente. Por 
último, el sector de a pie pagó un poco los buenos 
ritmos de las anteriores segmentos. 
Finalizando una prueba de este nivel en 4° lugar 
de su categoría, siendo 2" español, y el162 de la 
general, quedó muy satisfecho con el resultado, 
recordando que hace más de 22 años en este 
mismo lugar inició su andadura en este deporte tan 
duro y al mismo tiempo atractivo como es el triatlón. 
Enhorabuena. 

Rafael Marcos Simó 

Quema el Cerval 
Los aficionados se preguntan como es posible que se haya puntuado en 
todos los desplazamientos y que los langostineros sean el único equipo del 
grupo que todavía no sabe lo que es puntuar en su terreno de juego. Si 
ante el Acero se dio buena imagen y no se mereció perder, ante el Nules 
la imagen no fue tan buena y errores arbitrales aparte, a pesar de que 
influenciaron notablemente en el resu ltado final , no deben de servir de excusa 
ni justificación . Con la llegada de Santi el equipo mejoró en defensa y eso fue 
la base para remontar y mantener la categoría . Este año con prácticamente 
la misma linea incluso reforzada se cometen errores puntuales que terminan 
pagándose, con lo cua l el margen de mejora es amplio y debe de llegar 
mañana en una oportunidad que no puede dejarse escapar. El resto de 
lineas también tienen que mejorar, en el centro del campo se perdieron 
excesivos balones en el pase o por querer regatear en demasía y arriba 
se tiene que disparar más, a la mínima opción chutar y no dejarle tiempo a 
llegar al jugador rival. El equipo ha demostrado tanto en pretemporada como 
en los partidos a domicilio que tiene más calidad que la indicada en la tabla 
clasificatoria , pero en el Cerval no funcionan y puntuar fuera no sirve de nada 
a no ser que luego amarres los puntos de casa . Se temía el inicio liguero por 
jugar tres partidos seguidos fuera y en cambio es en casa donde esta el talón 
de Aqui les. Mañana se vuelve a jugar en el Cervol, oportunidad para brindar 
al aficionado la primera victoria ante un rival que como todos no lo pondrá 
fácil y que la semana pasada consiguió su primera victoria . 
Del resto de resultados, lo más significativo el empate del líder en el campo 
del colista y esto significa que no hay rival fácil que a pesar de que aquí al final 
cada uno estará en el lugar que le corresponda , el pez grande no siempre 
se come al pequeño y por tanto en cada partido y cada minuto se tiene que 
pelear por la victoria , pues al menor descuido y falta de concentración o 
intensidad el rival a pequeño que sea se aprovecha de ello. 
Ya se ha jugado el partido aplazado correspondiente a la jornada 4 con el 
resultado de Alcora 4 - Vilafamés 1 

laUde 
El Vall d'Uixó empezó el campeonato arrancando un empate en el descuento 
en Benicarló. Hasta la semana pasada no había vuelto a puntuar y su victoria 
frente al Estivella tiene que ser el punto de arranque de los valleros. Bien 
harán los pupilos de Santi Forner en no confiarse y salir enchufados desde el 
inicio. A pesar de lo que indica su clasificación , la Vall siempre tiene un equipo 
duro y difícil de batir. A domicilio han perdido por la mínima frente Vilafamés 
y Acero. Al igual que los langostineros sus dos primeros partidos ante su 
parroquia se saldaron con sendas derrotas ante Orpesa y Saguntino. Se trata 
de un conjunto joven con muchas novedades respecto a la campaña anterior 
incluida la del entrenador Javier Rosario . Su objetivo no es otro que crear 
una base sólida para en un futuro aspirar a volver a Tercera División y tienen 
que ir a más por la calidad de sus incorporaciones y que son las siguientes: 
Nacho Tomás (Canet) ; Puerta, Llamas y Almazán (Borriana); Pozo y José 
(Aimassora); Forés (Sant Jordi); José Luis (Juvenil) y Eloy (Almenara). 

Record del món de marató a Berlín 
Emilio Quera/ 
Fa dos setrnanes es va realitzar la marató de Berlín 
amb una participació de 40.000 atletes d'arreu del 
món. A més a més de l'etiop Haile Gebrelaisse que 
va aconseguir batre el récord del món en la dis
táncia deis 42.195 metres, amb un impressionant 
temps de 2h 04min 26s, també van participar en 
aquesta memorable cita els atletes del Club Es
portiu Vinarós, Javier Meseguer i Antonio Adell, i 
el vinarossenc Julio Barrachina. Aquesta marató 
está considerada com una de les quatre millors 
del món per l'excellent circuit, prácticament sense 
desnivells, i per la multitudinaria participació. Els at
letes vinarossencs van comen¡;ar la cursa mol! bé, 
collocats en les primeres posicions d'un riu amb 
milers d'atletes que enva"ien els carrers de la ciutat 
alemanya. 
L'excellent temperatura i els milers d'aficionats que 
no deixaven d'animar ni un instan! al pas deis atle
tes, fins i tot amb aparells musicals propis, van aju
dar els nostres atletes a realitzar la seua millor cursa 
fins ara, aconseguint baixar del dificil repte com són 
les tres hores. Per una part, Javier Meseguer, en la 
seua cinquena participació en aquesta distáncia, va 
realitzar una memorable cursa, aconseguint baixar 

set minuts la seua marca personal,i finalitzant amb 
un temps de 2h 53min 45s. Seguidament, Antonio 
Adell (Puchi) que també va estar espectacular, la 
realitza amb un temps de 2h 57min 11s. El vinaros
senc Julio Barrachina, amb un gran nivell malgrat 
no realitzar la seua millor marató, també va acon
seguir baixar de les tres hores, juntament amb Abel 
Sorribes de Nules. Enhorabona a aquests atletes i 
animar-los que continuen fent história amb el Club 
Esportiu. 
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ciclisme/ futbolf- birles catalanes 
Mantenemos posiciones 

Entrad_a_ a línea de meta de nuestros corredores locales, en sus caras se refleja 
la tens10n del momento y el gran esfuerzo que realizan.1 ° Joan Castell , 2° frie 

Sanz, 3° Joan Martínez y 4° Denís Segarra 

U. C. V. Escala de Ciclisme 
El pasado sábado 29 de septiembre tuvo 
lugar en Castelló la última reunión de 
escuelas de la temporada 2007. Cómo 
no, una vez más hicieron gala nuestros 
representantes locales Denís Segarra, 
Joan Castell y David Pascual. 
Los resultados en la modalidad de 
gincana, categoría prebenjamines: 3" 
posición Joan Castell con un tiempo de 
21 '20 segundos y O faltas y con un tiempo 
de 26'06 segundos Denís Segarra, que a 
la finalización del circuito cometió 1 falta, 
provocando ésta que quedase en 13" 
posición. En categoría principiantes 2° 
año: 1" posición para David Pascual, con 
un tiempo de 20'20 segundos. 
En modalidad de carrera en línea, 
categoría prebenjamines: remontando 
y manteniendo ese 1 er puesto Joan 
Castell y 4° y muy merecido puesto Denís 
Segarra codeándose entre los mejores. 
En categoría principiantes 2° año, 4° 
puesto para David Pascual. 
El pasado domingo 7 de octubre tuvo 
lugar en Traiguera la XXX Clausura de 
las Escuelas de Ciclismo de la Provincia 
deCastelló. 

111 Fiesta del Ciclismo 
Comunidad Valenciana 
El pasado domingo 30 de septiembre 
se celebró en Valencia la 111 Edición de 
la Fiesta del Ciclismo de la Comunidad 

La base y la 
veteranía de 
un deporte, 

Emílio Fandos 
junto a Denís 

Segarra y 
Joan Castell 
en Valencia 

en la 111 
Fiesta del 

Ciclismo de 
la Comunidad 

Valenciana. 

Valenciana, organizado por la Federación 
de Ciclismo de la Comunidad Valenciana 
y patrocinado por el Ayuntamiento 
de Valéncia y en colaboración de la 
Diputación de Valéncia. 
El evento fue todo un éxito en cuanto a 
participación y organización, se convirtió 
por un día en punto de reunión de todo 
el ciclismo autonómico. Se instalaron 
dos circuitos por donde discurrieron las 
pruebas para todas las categorías, desde 
los prebenjamines hasta los master 60. 
Como no podía ser menos, también hubo 
participación de nuestro ciclismo local 
en prebenjamines Denís Segarra y Joan 
Castell de la Escuela de Ciclismo U.C. 
Vinarós y en Máster 50 y 60 los hermanos 
Ignacio y Emilio Fandos de la Unión 
Ciclista Vinarós, toda una referencia a 
seguir para nuestro ciclismo base. 
Durante el acto se realizó la entrega 
de los galardones a los ciclistas más 
destacados de la temporada 2007 en 
todas las modalidades y niveles: Ignacio 
Fandos galardonado como campeón de 
España y de la Comunidad Valenciana en 
ciclocross, Emilio Fandos 2° clasificado 
en Máster 60. En cuanto a nuestros 
"pequeños" muy bien clasificados en la 
prueba de Escuelas de Ciclismo, Joan 
Castell en 4" posición y Denís Segarra 7" 
posición de un total de 32 participantes. 
¡Enhorabuena a todos y gracias por 
vuestra representación! 

Campeonato Catalunya-Sud de Veteranos 

los dos equipos lucharon de poder a poder 

O A. V. AMPOSTA 

O A . V. VINARÓS C.F. 

GasparRedó 
Partido disputado en el campo municipal de la 
capital del Montsia entre los máximos favoritos 
de la competición . 
Los primeros compases del encuentro fueron 
muy trepidantes con dos equipos que jugaban 
abiertos y con ganas, lo que hizo que se pudiera 
ver un buen partido a pesar de la falta de goles. 
También hay que destacar que aparte de 
alguna fricción, el encuentro descubrió 
con deportividad algo inusual entre los dos 
equipos debido a su ancestral rivalidad que 
hace que en algunas ocasiones degenere en 
violencia . De todas formas deseamos que esta 

Birles Catalanes 

deportividad continúe durante mucho tiempo y 
desaparezcan los malos modos y la violencia 
que, en definitiva, no beneficia a nadie y lo 
único que hace es crear aún más crispación. 
El conjunto que prepara el míster Gilabert disputó 
un buen partido, creando más situaciones de 
peligro que los ampostinos, aunque hay que 
reseñar que el reparto de puntos es justo visto 
lo desarrollado por los dos equipos en el terreno 
de juego del municipal ampostino. 
Jugaron por parte de la A.V. Vinarós C.F.: 
Cuartero, Ramírez, Ferrá, Keita, Florez, Jaime, 
Garcia, Vázquez, Juando, Raúl y Salva. 
También jugaron Abel , Aníbal , Moliner, David, 
Vicent y Quique. 
La próxima jornada los langostineros jugarán 
contra el C.F. Ampolla el sábado día 13 a las 18 
horas. 

seuona Jornada de Lliua 
Club de Birles Vinarós 
Les passades setmanes es van realitzar la 
segona jornada a les dos divisions on participen 
els nostres equips. 
Pel que fa a segona divisió, tenim al Vinarós 
D que per segona setmana no ha puntual, 
en aquesta ocasió va ser El Godall Masculí , 
que a pesar de ser el primer any en aquesta 
categoría , ho estan fent prou bé. El resulta! 
ho diu tot Vinarós D 156 pals a 203 i 135 
pals a 155. 
En canvi , el Vinarós E va guanyar el primer 
partit i va perdre el segon, amb unes partides 
amb poquets punts, el motiu en aquest joc 
sempre són els nervis que juguen una mala 
passada i més en equips com el senienc, 
acaba! de baixar de primera divisió, i que ha de 
portar una bona temporada pera optar a pujar. 
El resulta! 181 pals a 174 el primer partí! i 165 
a 168 el segon. 

En primera divisió la cosa va anar a mitges, 
el Vinarós A s'enfronta a I'Amposta C. El 
primer partit va ser mol! iguala! fins a la 
darrera ronda on el Vinarós A no va perdonar 
i fent una excel ·len! ronda va superar els 
ampostins per 201 pals a 192. El segon partit 
va ser paregut, pero a la darrera ronda es 
van avanc;:ar els contraris perdent per 196 
pals a 203. 
L'altre encontre eslava protagonitzat per un 
altre derbi local, el Vinarós B contra el Vinarós 
C, en el primer partí!, ja en la primera ronda 
el Vinarós C va fer molles errades que va 
provocar que el Vinarós B jugués mol! central i 
tranquil acaban! el partit amb un ciar 225 pals 
a 183. En el segon partit, el Vinarós C es va 
posar piles noves i va fer un partit mol! iguala! 
que fins a la darrera tirada no se sabia qui seria 
el guanyador. La puntuació final 208 pals peral 
Vinarós B i 210 pals peral C. 

40° ANIVERSARIO QUINTOS DEL 67 
Estamos preparando una comida para el 

25 de Noviembre de los quintos del 
Ejército de Tierra nacidos en 1946 y 

los de Marina nacidos en 194 7. 
A tal efecto, necesitamos saber los que estáis 
interesados en participar. Si éste es tu caso, y 

esperamos que sí, ponte en contacto a los teléfonos: 

EJÉRCITO DE TIERRA J.M. Miralles 649 277 154 
J. Antonio Beltrán 638 759 546 

MARINA Ángel Hallado 648 652 771 
Juan Tárrega 687 789 304 
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esport adaptat _____ _ 
El Club Bamesad participó en el Campeonato de España 
tenis mesa para discapacitados intelectuales 

BAMESAD 
Los días 29 y 30 de septiembre tuvo lugar 
en Cartagena el Campeonato de España 
de tenis mesa para discapacitados 
intelectuales. Los deportistas Álvaro 
Urgellés y Jonatan Guardino acudieron 
al evento como representantes del club 
BAMESAD de Cocemfe-Vinarós, fueron 
los únicos deportistas con discapacidad 
que compitieron de la provincia de 
Castellón. 
El juego que nuestros deportistas 
desarrollaron estuvo a un buen nivel. 
Álvaro se encontró con uno de los 
grupos clasificatorios más fuertes 

de su categoría y no consiguió 
clasificarse para cuartos . Jonatan se 
clasificó tercero de su grupo y pasó a 
la siguiente fase , quedando finalmente 
en los puestos del 5° al 8° de su 
categoría . 
Un buen resultado que nos anima a 
seguir entrenando fuerte durante la 
temporada para preparar próximas 
competiciones. 
Desde estas líneas Cocemfe-Vinarós 
quiere agradecer al patrocinador del 
club BAMESAD, Construcciones y 
Promociones PROBELCO, por apoyar 
el deporte adaptado. 

Desde Londres anglaterraJ, se ha desplazado a Vinarós Alison Hanter, 
entrenadora olímpica de hípica, para impartir un Clinic de tres días en el 
Centro Ecuestre Ciutat de Vinarós. 



futbol 1 VINAROS · 3 NULES 
El Nules demuestra su veteranía v aprovecha el regalo 
para llevarse los tres puntos de Vinaros 
El Vinaros perdió ante el Nules por culpa de sus propios errores y 
merced a un regalo arbitral cuando ya todo parecia que el empate 
iba a ser el resultado final del partido. 

VINARÓS: Casanova, Pedro, Narcís, Moti, Cristian 
(Espinosa, min 56), Ernesto, Marcos (Christopher, min 
46), Peiró, Ximo, Vicente Roberto y Valentín (Martín, min 
80). 
NULES: Juan, Kiko, Aarón, Tel . Juanlu (Cherna , min 92), 
Ferrán , Roger, Santi, Ferrandis (Pascual, min 80), Ribes 
y Rochera (lván, min 89). 
ÁRBITRO: Guitarte Cuila, delegación de Castelló, 
auxiliado por Lluna Aparisi y Fermosell Pérez. Mostró 
tarjeta amarilla a los locales Espinosa y Ximo; a los 
visitantes Ferrán , Ferrandis y Rochera. 
GOLES: 0-1 min 30: Ferrandis; 1-1 min 74: Vicente 
Roberto; 1-2 min 82: Ribes; 1-3 min 94: Ribes. 
INCIDENCIAS: Muy poco público en el Servol, un 
centenar de aficionados. 

Vicent FerrerNinarós 
Una primera parte para olvidar, donde el Vinarós no 
dio una a derechas, dado que se olvidó de jugar por 
las bandas, pues por el centro al Nules le bastó la 
veteranía de Tel para ir desbaratando los intentos 
de llegar al portal defendido por Juan. Sólo en tres 
ocasiones lograron los vínarocenses rematar, y en 
las tres el balón salió fuera . Por el contrarío el N u les, 
mucho mejor situado sobre el terreno de juego y con 
un fútbol sencillo pero práctico, dejando los adornos 
y los driblings para otra ocasión, por eso no extraño 
que se adelantase en el marcador y sembrasen dudas 
sobre las posibilidades del Vinarós en el descanso. 
Cierto es que el Vinarós salió con ganas, pero con los 

Sólo en tres ocasiones lograron 
los vinarocenses rematar, y en 
las tres el balón salió fuera 

En tiempo de prolongación los 
visitantes marcaron su tercer 
gol, y con ello la segunda derrota 
del Vinaros en su cancha 

mismo defectos de la primera parte. Uno echó en falta 
las habilidades de Agus y la constante brega por la 
banda de J.J. pero nos tuvimos que conformar con lo 
que había. El Vinarós quería, pero el Nules, con mayor 
oficio, se estaba defendiendo con mucho orden, así que 
había que aprovechar el mínimo despiste, y eso llegó 
marcando Vicente Roberto el gol del empate. Ello animó 
al Vinarós y hubo una caída en el área de Espinosa y 
poco más. 
Mientras tanto el Nules seguía dando sensación de 
querer más en sus contragolpes, hasta que llegó su 
segundo gol, en un claro fuera de juego de Ribes, del 
que hay que culpar al auxiliar de tribuna, a quien por 
cierto, tantos insultos sacaron del partido y no estuvo 
en línea en la jugada del gol. De nada valieron las 
sorpresas ni el paripé del colegiado yendo a consultar 
una jugada en la que también el auxiliar estuvo fuera 
de juego. Ya en tiempo de prolongación los visitantes 
marcaron su tercer gol , y con ello la segunda derrota 
del Vinarós en su cancha. 
Este domingo el Vinarós vuelve a jugar en casa, ante 
la Vall d'Uixó. Esperemos que la tercera llegue la 
primera victoria en casa. 

ESTADÍSTICAS 

TROFEO 
PEÑA MADRIDISTA 
VINARÓS 
MÁXIMO GOLEADOR 
VINARÓS C.F. 





El Club Baloncesto inaros presenta a sus 
equipos para a temporada 2001/2008 
Basquet Club Vinar6s 
El pasado sábado, el pabellón polideportivo vinarocense acogió la presentación 
oficial de los equipos del Club Baloncesto Vinarós que jugarán, en sus respectivas 
categorías, la temporada 2007/2008. 
La entidad presentó a los jugadores y jugadoras de los equipos de base de 
la entidad, dos junior (femenino y masculino, en Liga Regional) y dos cadete 
(femenino y masculino, en categoría NP 1 ). Ray Santa na será el encargado de 
coordinar de nuevo el desarrollo de los jugadores más jóvenes. Y este año, la 
entidad continuará con su labor de formación en los colegios de la ciudad. Más 
de 100 niños, de los cinco colegios de la ciudad, se han inscrito a las clases del 
Club Baloncesto Vinarós. 

Victoria ante La Bella Easo Casablanca 
La presentación oficial se inició a las 19.30 horas, y tras ella, el primer equipo de 
la entidad, el Viaonetti Vinarós, disputó un partido amistoso de pretemporada ante 
el Bella Easo Casablanca, equipo que milita en Liga Femenina 2, en el grupo B. 
Un partido que el Viaonetti Vinarós "ganó, pero no como yo quiero", afirmaba Ray. 
El partido fi nalizó con el resultado de 69 a 61 . 

El Club Baloncesto Vinaros jugará 
la final de la lliga Valenciana Femenina 

El primer equipo femenino del Club Baloncesto Vinarós jugará un año más la final 
de la Lliga Valenciana Femenina 2007, una competición organizada por la FBCV 
que reúne en el inicio de la temporada a los mejores equipos femeninos de la 
Comunidad. 
Este martes, el Viaonetti Vinarós conseguía la victoria por 61-70 ante el CBF Alcoi
Germaine de Capuccini, cosa que le permite pasar a la final del torneo valenciano 
ante el Ciudad Ros Casares. 
Este partido, previsto para el próximo martes 16 de octubre, podría cambiar de 
fecha para ajustarse a los apretados calendarios de ambos equipos. In icialmente, 
se está barajando corno di a de celebración de la final, el miércoles 24 de agosto, a 
las 20:00 horas. Los dos clubes están esperando ahorc: una confi rmación oficial por 
parte de la Federación Valenciana de Baloncesto. 
Con todo, el pabellón polideportivo municipal de Vinarós acogerá de nuevo este 
evento. Como ya ocurrió el año pasado, la final de la Lliga Femenina se vivirá en esta 
población y enfrentará de nuevo al Viaonetti Vinarós y el Ciudad Ros Casares. 

Club Balonmano Vinarós 

ran victoria ante el Castelló 

23 VINARÓS 
21 CASTELLÓ 

VINARÓS: Marc Sanz, Carlos, 
Antonio (porteros), Gabriel Serrano 
(2), Alexey (3), Cepeda! (3), Jesús, 
Joan (3), Pedro (4), Sasa (2), Ruben 
(2), Sean (4), Martorell 
RESULTADO CADA 5 MINUTOS 
(2-0) (4-1) (7-2) (9-3) (10-4) (12-8) 
(13-9) (16-12) (17-14) (18-15) (20-
16) (23-21) 

Club Balonmano Vinarós 
Emocionante partido el celebrado en 
el pabellón de Vinarós y con una muy 
buena entrada, ya que en cada partido las 
gradas se están llenando más, y esto nos 
da mucha alegría pues para la directiva 
es una gran inyección de moral. 
En los primeros lances, el Vinarós salió 
enchufado al 1 00 x 1 00 llegando al 
minuto 20 con un 9 a 2. Con una defensa 
fenomenal y con un portero que llegó a 
parar hasta 6 penaltis aunque el ataque 
no fue lo mejor, ya que aún estamos 
acoplando el equipo pues este año 
tenemos 5 incorporaciones y esto cuenta. 

OJJB....,.....,., 
VINARÓS 

~ · 

Al final 12 a 8 y nada decidido pero el 
Vinarós llevaba el partido controlado. 
Llegó el segundo tiempo y las cosas 
cambiaron y los árbitros se convirtieron en 
protagonistas con hasta 14 exclusiones 
de 2 minutos, 8 penaltis y decisiones para 
todos los gustos. En muchas ocasiones 
del encuentro jugamos con 4 de campo 
y aun así el Vinarós luchó, defendió, y se 
llevó el partido. 
Queremos felicitar al Castelló, ya que 
hizo un gran partido. Así seguro que 
estará arriba en la clasificación. 
Un suspenso a los colegiados por no 
dejar jugar al balonmano, ya que no hubo 
juego antideportivo en ningún momento, 
sólo buenas defensas en ambos lados, 
pero sólo veían las del Vinarós ¡claro los 
árbitros eran de Castelló! 
En resumen, una nueva victoria, pero 
no satisfechos por el juego ya que unos 
señores no nos dejaron. Pero al fin y al 
cabo los puntos se quedan en casa con la 
esperanza que en los sucesivo podamos 
dar mas espectáculo. 
Este próximo sábado 13 de octubre nos 
desplazamos a Elx. Será un partido difícil 
pero si seguimos con esta defensa seguro 
que conseguiremos los dos puntos. 
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Andrés Albiol 

Mar con "puentes" 
Semana partida por varias festividades. La flota guardó fiesta obligada el martes y 
viernes, quedando sólo tres jornadas operativas. El estado de las aguas resultó bueno 
en general , con alguna racha nocturna de viento de componente norte. 
La pesca de arrastre decidió faenar sólo dos días, pues creyeron conveniente hacer 
también fiesta el jueves, porque pensaban que el pescado tendría mala venta. Así, las 
capturas mayoritarias de los quince bous en estos días han sido a base de langostino 
de 20 a 35 €/kg (según calidad), calamar de 12 a 25, pescadilla de 5 a 1 O, salmonete a 
6, caracol a 14, peluda a 7, rape a 8, sepia a 6, galera a 4, caballa a 4, rubios a 3, jurel 
a 2, dorada de 3 a 6 y morralla a 2. 
Las traíñas del cerco, a pesar de haber finalizado la pasada semana con buenas 
extracciones de peix blau, la actual se inició el lunes con unos desembarcos entre 14 
1/ums de 2.500 cajas de sardina, que se cotizó dependiendo del tamaño de 13 a 20 €/caja 
(12 kg). Mientras que el miércoles no detectaron bancos de pescado azul, de manera 
que la mayoría de embarcaciones partieron hacia otras latitudes. La procedencia fue de 
cuatro de Vinarós, dos de Borriana y el resto del Grau de Castelló. 
Los trasmalleros faenaron casi todos en busca de lenguado a 24 €/kg, raya a 4, palaí y 
tigre a 1 O. Un par al pagel de 4 a 12. Y uno a la gallineta a 21 , corva y mamona a 3. 
La pesca del cadufo ha tenido un buen comienzo de campaña, y el pulpo roquero lo 
pagan de 3 a 6 €/kg. 
Un palangrero se dedica a pillar grandes lubinas con anzuelo cerca de la costa. Las 
vende a 28 €/kg. 
Tres marrajeros han arribado con bastante pez espada. Los ejemplares mayores los 
subastaron a 7 €/kg, la japuta a 4, la bacoreta a 3 y !lampuga a 2. 

Ecos de mar 
Según los datos de la F.A.O. , estiman que en todo el mundo hay unos 38 millones 
de pescadores y piscicultores, de los que el 95% viven en África , Asia y América 
Latina . Se estima además que 26 millones de ellos se dedican a la pesca de 
captura en pequeña escala en aguas marinas y continentales. Y extrapolando a 
un ratio de 1 ,3 para el empleo en las actividades conexas directas procedentes 
y consecuentes , la F.A.O. concluye que en los países en desarrollo, más de 78 
millones de personas dependen de la pesca en pequeña escala y de actividades 
relacionadas directamente con ella para conseguir sus medios de subsistencia, 
cifra que asciende a 234 millones de personas si se considera que por término 
medio empleado tiene dos personas a cargo. 

Vinarós, 13 d'octubre de 2007 

Cranc de pinces negres 
És difícil de veure esta 
espécie de cranc, ja 
que sol habitar camu
fla! entre la vegetació, 
amb musclos, baix les 
pedres i entre códols, 
des de la vora fins als 
1 O m. de profunditat, 
de manera que per les 
dársenes i parets por
tuáries pot acampar a 
gust, on pot ser mas
siu, només a vegades, 
davall l'arena, pero és 
rar en els 50 m. 
En castellá se'l coneix per cangrejo de pinzas negras i carnada de vieja. A 
Canáries també l'anomenen cangrejil/a. En anglés, stone-crab. En francés, 
xanthe. El seu nom científic és Xantho poressa. 
Esta classe de crustaci de l'orde deis decápodes pertany a la familia Xanti
dae. Té un closca ovalada, en forma de cor i ampla, és robusta d'estructura 
resisten!. Este genere té un front llis un poc dental. Els ulls són pedunculats i 
móbils, que poden amagar-se en xicotetes fosses. Té dos parells d'antenes. 
Les mandíbules tenen tres parells de peces bucals. A !'interior de la closca 
hi ha l'aparell digestiu, el cor, etc. Respiren oxigen de l'aigua per mitja de 
branquies. 
Els cinc parells de potes estan adaptades per a caminar, així es pot enfilar i 
córrer amb moviments agils i rapids, fins i tot pot excavar en el fang pera fugir 
d'enemics naturals com els polps i cert tipus de peixos. 
La seua mida maxima és de 2,5 cm de longitud i 4 cm d'ample. 
De coloració variable, pot anar del terrós al verd oliva amb molts punts ro
genes o foscos i taques ciares o grises, depén d'on habite per a adquirir uns 
tons perfectes per al camuflatge. Els quelípedos o mordasses tenen els ex
trems o pinces de color negre. 
Creix a través de mudes, es desprén de la closca i en fabrica una altra de 
nova més gran, que si en un principi és blana amb el transcurs deis dies 
s'endurix. 
Existix diformisme sexual. L'abdomen deis mascles és estret amb dos parells 
de pleópodes i s'incrusta en una cavitat triangular. En les femelles és més 
ampla i bombada i en té quatre amb lamines ramificades per a portar els 
ous. 
La reproducció s'inicia a l'estiu , un cop acabada la muda de les femelles. Elles 
portaran els ous de color lila , en masses ovoides enganxades a !'abdomen. 
Després d'alliberar-los circulen entre el plancton. Sobre el mes eclosionen i 
passen per diverses fases en el seu estat larvari , fins que s'adapten sobre 
el fons portant ja sempre una vida bentónica. Per créixer, el seu organisme 
elabora minerals, concretament quitinosa, endurida per la presencia de sals 
calciques, així constru"lx la seua característica cuirassa corporal. 
Són animals omnívors, tant menja algues com carronya. 
La seua captura aquí és ocasional i no sol tindre valor comercial. Pero en al
tres latituds, concretament en les illes afortunades els atrapen per a utilitzar
los com a esquer en la captura amb ham d'una especie de labrids. 
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l'Aiuntament informa 
Parquing c/Pilar 

(Complex Miralles) 

Obert des del dia 24 de setembre 
en període de proves 

De dilluns a dissabte 
de 8.30 a 20.00 h 

GRATUIT 
Entrada i sortida pel c/del Pilar 

La reuidoria d'Educació informa 
LA REGIDORIA D'EDUCACIÓ DE LAJUNTA
MENT DE VINAROS INFORMA QUE ELS 
BENEFICIARIS DE LA BECA PER A LLIBRES 1 
MATERIAL ESCOLAR, JA PODEN PASSAR A 
RECOLLIR ELS XECS. 

Lloc: 
PER LA REGIDORIA D'EDUCACIÓ UBICADA 
A L:EDIFICI DE LA BIBLIOTECA MUNICIPAL. 

Horari: 
DE 10 A 14 HORES 

l'Aiuntament informa 
REGIDORIA DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA 

Edifici Pirulí. 2a planta 

Horari: 
Dilluns, dimarts i divendres de 10.30 a 14.00 h 

Dimecres i dijous de 17.30 a 20.30 h 

Tel.: 900 50 63 76 
participacio@vinaros.org 

iniciat la campanya per al tractament 
per procediments terrestres de les varietats 
primerenques de cítrics (navelina, tomatera, 
orogrande, clementina fina, washington navel, 
clemenules, newhall, caracara, salustiana i 
nova). 
Les persones interessades han de presentar els 
següents documents abans del dia 26 d'octubre 
al registre de I'Ajuntament. 
l.lnstancia on figuren les dades personals del 
propietari (DNI, adre~a, teh~fon, etc.) 
2.Varietats que es pretén tractar 
3.Superfície de la finca 
4.Situació en el terme municipal (polígon i 
parcel·la) 
S.Edat de la plantació 



BASES ESPECiFIQUES PERA LA CONSTITUCIÓ D'UNA BORSA DE TREBALL DE FORMADORS/ES PERA 
L'AJUNTAMENT DE VINAROS AMB DESTINACIÓ AL CONSELL MUNICIPAL DE FORMACIÓ DE PERSONES ADULTES 

En re/ació amb les bases pera la constitució d'una 
borsa de treba/1 de formadors/res amb destinació 
al Canse// Municipal de Formació de Persones 
adultes publicades en el Diariet de data 29 de 
setembre de 2007. 
Sen! que s 'ha observa! /'existencia de diversos 
errors materials en el contingut de /'anunci publica!, 
es procedeix a publicar novament les bases amb 
les esmenes oportunes, toman! a comptar de nou 
el termini de presentació de sollicituds. 
Les instancies presentades des de la publicació de 
!'anterior anunci seran admeses a la convocatória, 
tret de manifestació contrária de la persona 
interessada. 
PRIMERA.· OBJECTE DE LA CONVOCATORIA. 
L'objecte de la present convocatória és la consUtució 
d'una Borsa de Treball de FORMADORS/ES, per 
tal de cobrir les necessitats de personal del Consell 
Municipal de FPA. Aquests seran responsables de 
la docéncia deis diversos cursos que es relacionen 
mésavall. 
La Borsa estará vigent duran! un període que 
correspon als anys escolars 2007/08 i 2008/09, 
prorrogables un any escolar més. La integració a 
aquesta borsa no pressuposará cap dret adquirit 
pera la contractació. 
En funció de les necessitats de personal docent 
del Consell, s'aniran efectuant les contractacions 
laborals temporals deis formadors/es que s'integren 
a la borsa. 
El període de contractació estará en funció del 
número de cursos a imparUr i de la seua durada, 
reservant-se en última instancia el Consell 
Municipal de Formació de Persones Adultes el dret 
a modificar la durada del contracte en funció de les 
necessitats del curs. 
Horari : estara en funció de les caracteristiques 
del curs, de l'alumnat i de les infrastructures 
necessaries pera la seua concreció. 
Cas de fer-se efecUva la contractació, el formador/ 
a es compromet a, a més a més de les funcions 
própies de la docéncia del curs per al que ha esta! 
selecciona!, a: 
• La cumplimentació sistemaUca deis documents 
de seguiment que li seran facilitats. 
• L'elaboració d'una memória d'avaluació del curs 
imparUt, segons model facilita!. 
• L'assisténcia a les reunions de cocrdinació que es 
fixen des del Consell. 
• Promoure la parUcipació del seu grup d'alumnes 
en les activitats transversals. 
El procés de selecció es realitzara a través de 
concurs. 
Llocs que es convoquen : 
- Fonmadors/es per a cobrir la docéncia deis 
cursos que a continuació s'enumeren: 
BLOCI 
- Darbuka 
- Restauració de mobles 
- GimnasUca de manteniment i 
tonificació 
-Francés 
BLOCIII 
-Accés a la Universitat: História 
-Accés a la Universitat: Geografia 
- Accés a Cicles FormaUus Grau 
Superior : História 
-Valencia (especificar nivells) 
-Anglés 
SEGONA.· NORMATIVA APLICABLE. A la 
present convocatória i bases se li aplicara la 
Llei 7/2007 de 12 d'abril , de I'Estatut Basic de 
I'Empleat Públic, els arts. 9.5 i 16.4, del Decret 
de 24 d'octubre de 1995, del Govern Valencia 
pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei de la 
Funció Pública Valenciana, Decret 33/1999 del 
Govern Valencia pel qual s'aprova el Reglament 
de Selecció, Provisió de llocs de treball del 
personal comprés dins de l'ambit d'aplicació 
de la Llei de la Funció Pública Valenciana, 
art. 21.1.g) i h), 90 91 , 100, 101 , 102 i 103 
de la Llei 7/1985 de 2 d'abril Reguladora de 
les Bases de Régim Local, i art. 177 de Reial 
Decret Legislatiu 781/1986 pel qual s'aprova el 

Text Refós de les Disposicions Legals vigents 
en materia de Régim Local. 
TERCERA.- REQUISITS DELS ASPIRANTS. Per 
a ser admesos al procés de selecció els aspirants 
hauran de reunir els següents requisits en la 
data d'expiració del termini assenyalat per a la 
presentació d'instancies 
- nndre la nacionalitat espanyola, d'algun deis 
estats membre de la Unió Europea o estrangera en 
els termes establerts a l'art. 57 de la Llei 7/2007, de 
12 d'abril, de I'Estatut Basic de I'Empleat Públic. 
- nndre complits 16 anys, i no excedir de l'edat 
maxima de jubilació for¡;osa. 
- nndre la corresponent Utulació per a exercir la 
docéncia deis cursos als quals s'opta, segons la 
següent classificació: 
Cursos Bloc 1: estar en possessió del CerUficat 
d'Escolaritat o equivalen!. 
Cursos Bloc 2: estar en possessió del títol de 
Batxillerat, FP 11 relacional ambla materia a imparUr 
o equivalen! . 
Cursos Bloc 3: estar en possessió d'una 
Diplomatura Vo Llicenciatura relacionades amb la 
materia a imparUr. 
- nndre la capacita! funcional per al 
desenvolupament de les tasques própies deis llocs 
que es convoquen. 
• No haver esta! separa! miljanr;;ant expedient 
disciplinan del servei de qualsevol de les 
Administracions Públiques o deis órgans 
consUtucionals o estatutaris de les Comunitats 
Autónomes, ni !robar-se en inhabilitació absoluta 
o especial per a ocupacions o carrecs públics per 
resolució judicial, per a l'accés al cos o escala de 
funcionan, o per a exercir funcions similars a les 
que es desenvolupen en el cas de personal laboral, 
el qual haja esta! separa! o inhabilita!. En el cas de 
ser nacional d'un altre Esta!, no trabar-se inhabilita! 
o en situació equivalen! ni haver esta! sotrnés a 
sanció disciplinaria o equivalen! que impedisca, 
en el seu Esta!, en el mateixos termes, l'accés a 
l'ocupació pública. 
QUARTA.- PUBLICITAT DE LA CONVOCATORIA 
1 BASES. Les bases una vegada aprovades i 
la convocatória, es publicaran íntegrament en 
el Setrnanari d'lnformació Local i en el Tauler 
d'anuncis de I'Ajuntament de Vinarós. 
QUINTA.- PRESENTACIO D'INSTÁNCIES. 1. En 
les instancies els aspirants sol ~icitaran prendre 
parten la convocatória, hauran de manifestar que 
reuneixen toles i cada una de lescondicions exigides 
en la base tercera i es comprometran a acreditar-los 
documentalment quan els fóra exigit. Es dirigiran a 
!'alcalde de la Corporació i es presentaran en el 
Registre General de I'Ajuntament o de qualsevol 
de les formes previstes en l'arUcle 38.4 de la Llei 
30/1992 de Régim Jurídic de les Administracions 
Públiques i ProcedimentAdministraUu Comú. 
2. El termini de presentació i instancies sera de 1 O 
dies naturals comptats a partir del següent al de 
la publicació de la convocatória en el Setrnanari 
d'lnformació Local. 
3. Amb la instancia s'acompanyaran els següents 
documents: 
• Fotocopia del DNI o NIE en el cas de estrangers. 
• Fotocópia de la Utulació requerida. 
• Currículum vitae. 
• Documents acreditaUus del mérits a qué fa 
referencia la base octava per milja de fotocópia 
deoudament compulsada. No es podran considerar 
més mérits que els que s'aporten en aquest 
moment. Les persones que hagen concorregut a la 
borsa de treba/1 que ha estat vigent durant els anys 
escolars 200512006 i 2006-2007, i així ho tacen 
constar expressament en la instancia, només 
cal que aporten l'acreditació d'aquells merits que 
amplíen e/s queja es traben en poder del Canse// 
Municipal FPA. 
• Projecte del curs a imparUr en la que s'haurá de 
reflecUr: 
1. ObjecUus a aconseguir 
2. AcUvitats. 
3. Metodología 
4. Recursos necessaris 

SEXTA.· ADMISSIO D'ASPIRANTS. 1. Expira! 
el termini de presentació d'instancies, !'Alcalde 
dictará una resolució en el termini maxim de deu 
dies naturals declaran! aprovada la llista provisional 
d'admesos i exclosos. En la dita resolució que es 
publicará en el Tauler d'Edictes de I'Ajuntament 
s'indicará la causa de l'exclusió, concedint un 
termini de 1 O dies naturals per a esmena de 
detectes, si és el cas. Finalitzat el termini I'Aicaldia 
dictará una resolució aprovant la llista definitiva 
d'admesos i exclosos. 
2. Les resolucions que aproven la llista provisional, 
llista definiUva i successives endes als aspirants es 
publicaran únicament en el Tauler d'Anuncis de 
I'Ajuntament. 
En la mateixa resolució !'Alcalde determinará ellloc 
i data de la constitució del Tribunal qualificador i la 
seua composició. La designació deis membres del 
Tribunal inclourá la deis suplents. 
SEPTIMA.· COMPOSICIO DEL TRIBUNAL. El 
Tribunal qualificador designa! per !'Alcalde estará 
integral pels membres següents: 
Presiden!: Un treballador en régim funcionan o 
laboral, designa! perla Corporació. 
Secretan: El de la Corporació o funcionan d'aquesta 
en qui delegue. 
Vocals: 
- La cocrdinadora EPA o personal laboral que la 
substitu"lsca. 
- Un treballador contracta! en régim laboral o 
funcionarial. 
- Un/a treballador/a del Centre de Formació de 
Persones Adultes "Liibertaf' de la Generalitat 
Valenciana. 
La designació deis membres del tribunal inclourá la 
deis respecUus suplents. 
Tots els membres del tribunal, inclós el secretan, 
tindran veu i vol. 
La perUnenr;;a als órgans de selecció és a títol 
individual i no es pot dura terme en representació o 
per compte de ningú. 
OCTAVA.- SISTEMA DE SELECCIO. El sistema 
de selecció es realitzara per concurs: 
Mérits a valorar 
Es valorará conforme al següent barem: 
1 Exoeriencia : es valorara atenent-se principalment 
al fet d'haver realitzat funcions iguals o similars a 
les que haurá d'exercir en l'ambit de la Formació 
de Persones Adultes o en la materia sobre la qual 
va a imparUr el curs, fins un maxim de 2'5 punts, 
valorats de la següent manera: 
- Per funcions similars a les que haurá exercir, en 
el ambit de la docéncia amb persones adultes en 
I'Administració Pública, a raó de 0'1 punts per cada 
1 O hores de docéncia. 
- Per funcions similars a les que deurá exercir, en 
l'ambit de la docéncia amb persones adultes en 
!'empresa privada, a raó de 0'05 punts per cada 1 O 
hores de docéncia. 
- Per experiencia en la materia sobre la qual va a 
imparUr un curs, fins un maxim de 0'25 punts. 
2 Ttfulacions: Només es valoraran les Utulacions 
oficials diferents de les al ~egades com a 
requisit d'accés. Per al supósit de Diplomatura 
o Llicenciatura o Formació Professional, hauran 
d'estar relacionades amb les funcions del lloc a 
ocupar. La valoració maxima será de 3 punts. 
• Llicenciatura (o equivalen!) 2'5 punts 
·Diplomatura (o equivalen!) 2 punts 
• Batxillerato FP 11 (o equivalen!) 1'5 punts 
·Gradual escolar o FP 1 (o equivalen!) 1 punt 
• Curs d'Aptitud Pedagógica 0'3 punts 

Altres cursos oficials de Formació 
de Formadors 0'2 punts 
• Cursos relacionats amb les funcions a 
desenvolupar: Fins a 0'5 punts, d'acord amb el 
següent criteri: 
-Més de 200 hores: 0'3 punts 
-De 101 a 200 hores: 0'2 punts 
-De 20 a 100 hores: 0'1 punts 
Per al supósit de Llicenciatura, Diplomatura, 
Batxillerat (o FP 11), Gradual Escolar (o FP 1), o les 
seues equivaléncies, només es puntuará el nivell 
més alt obUngut. L'equivaléncia s'haurá d'acreditar 

miljanr;;ant cerUficació expedida per l'organisme 
competen t. 
3. Projecte : es valorará la presentació del projecte 
peral curs al que opta, fins un maxim de 3 punts. Es 
valorará, a més a més deis conUnguts previstos per 
al curs, que la metodología contemple la implicació 
en el projecte general del Centre de FPA i les seves 
acUvitats transversals. En els casos en els que es 
crega necessari será possible la realització d'una 
entrevista als candidats. 
4. Valencia: es valorará el estar en possessió 
deis nivells oficials de la Junta Qualificadora de 
Coneixements de Valencia o equivalents fins un 
maxim d'1 punt. Només es puntuará el nivell més 
alt acredita!: 

Nivell Oral 
0'2 

-Nivell Elemental 0'4 
-Nivell Milja 0'6 
-Nivell Superior 0'8 
-Mestre de valencia 1 
El Tribunal resaldrá els dubtes que sorgisquen de 
la seua aplicació i podrá prendre els acords que 
corresponguen per a aquells supósits no previstos 
en les bases. 
El Tribunal qualificador es reserva el dret a declarar 
desertes les vacants, si no s'aprecien mérits 
suficients. En qualsevol cas sera necessari 
obtenir una puntuació mínima d'1 '5 punts en 
l'apartat Projecte per tal de poder accedir a la 
Borsa de Treball. 
NOVENA.- BORSA DE TREBALL. Acabada la 
qualificació deis aspirants el Tribunal publicara 
la relació d'aspirants proposats per a incloure 
en la Borsa de Treball. En cas d'empat en les 
puntuacions finals, es donara preferencia als 
aspirants que hagen obtingut majar puntuació en 
l'apartat de Projecte. 
Miljanr;;ant Decret de I'Aicaldia es consUtuira la 
Borsa de T reball. 
La creació d'aquesta Borsa de Treball anul ~ara 
qualsevol existen! al respecte amb anterioritat. 
El funcionament de la Borsa se subjectara a les 
següents normes: 
1.La inclusió en la borsa es fara pel període maxim 
de dos anys escolars, corresponents als períodes 
2007/08 i 2008/09, prorrogables un any escolar 
més. Les contractacions es realitzaran cada any 
escolar per rigorós ordre de borsa. 
2. Les persones que siguen contractades per 
imparUr un curs, passaran a l'úiUm lloc de la borsa 
per a aquell any escolar. lgualment es procedira 
respecte de les persones que no accepten l'oferta 
de treball. Les persones que renuncien al seu lloc 
de treball un cop iniciades les seues acUvitats, 
quedaran excloses de la borsa. 
3. Cada any escolar es configurara la borsa 
conforme a la seua disposició inicial. 
4. Pera la resta d'aspectes relaUus al funcionament 
de la borsa no previstos en aquestes bases, 
s'aplicara supletóriament el previst en I'Ordre de 
Conselleria de Justicia i Administracions Públiques 
de 17 de gener del 2006 (publicada en el DOGV 
núm. 5184, de data 25 de gener de 2006). 
L'Ajuntament es reserva la faculta! de deixar sense 
efecte la borsa dins el període peral qual s'estableix 
la mateixa. 
NOVENA.· NORMATIVA SUPLETORIA. En totalló 
no disposat en les presents bases s'atendra ajustar
se al que establisquen les Bases Generals vigents 
aprovades pel Pie de la Corporació de I'Ajuntament 
de Vinarós. 
DESENA.- RECURSOS. Contra la Resolució 
aprovatória d'aquestes bases, que posa fi 
a la via administrativa, procedeix interposar 
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat 
Contenciós Administratiu de Castelló, en el terrrini 
de dos mesas a comptar des del dia següent de 
la seua publicació. 
Alternativament i de forma potestativa, es 
pot interposar recurs de reposició davant el 
mateix órgan que l'ha dicta!, en el termini d'un 
mes a comptar des del dia següent de la seua 
publicació. 



Vinar6s, 13 d'octubre de 2007 

ESQUELES 

lrPreguéu a Déu per I'Onima 

Bernardina Pla Michavila 
Que ha mort a Vinaros el dio 5 

d'Octubre de 2007 a l'edat de 90 anys. 

A.C.S. 

Els seus afligits: Fills, nétes, nebots i altra família 
preguen una oració perla seva anima. 

Vinaros, Octubre 2007 

Rogamos a Dios por el alma de 

Carmen Ortega Baeza 

que falleció cristianamente 

el dia 8 de octubre a la edad de 91 años 

E.P.D. 

Hermano, hijos, hijos politicos, nietos, 
biznietos, sobrinos y demás familia 

La familia Balada Ortega 
agradece las muestras de condolencia 

ANIVERSARIS 

Vinaros, Octubre 2007 

ir 9° Aniversario de 

Juan Martorell Boix 

33 

Que falleció el 11 de octubre del 1998 
a la edad de 60 años. 

E.P.D. 

LOS QUE TE QUIEREN 
NO TE OLVIDAN. 

ir 3° Aniversario de 

José Cervera Farcha 
Que falleció cristianamente en Vinaros, 

el día 18 de octubre de 2004, 
a los 77 años de edad. 

E.P.D. 

TU FAMILIA TE RECUERDA CON CARIÑO. 

Vinar<>s, Odubre 2007 

lr3° Aniversario de 

Angel Giner Ribera 
Falleció el día 14 de Octubre de 2004 

R.I.P. 

TU FAMILIA TE RECUERDA CON CARIÑO 

Vinar<>s, Octubre 2007 

CARMEN ORTEGA BAEZA 
(Viuda de Francisco José Balada Castell, ex-alcalde de Vinaros) 

Murió el dia 8 de octubre a la edad de 91 años 

El Ayuntamiento de Vinaros expresa su más sentido pésame a la familia BALADA-ORTEGA 

Vinares, 8 de octubre 2007 



agenda 'IJiltor{¡J . 
HORARI DE GUÁRDIES 

de 8 a 24 hores · Fora d'aquest horari 
contacteu amb la Policía Local : Tel. 964 407 704 
13 de setembre TORREGROSA av. Uibertat, 9 
14 de setembre MARTÍNEZ 
15 de setembre FERRER 
16 de setembre ROCA 
17 de setembre GUIMERÁ 
18 de setembre ADELL 
19 de setembre SANZ 

av. Pais Valenciá, 15 

pi. Sant Alltoni, 39 

c. Sant Francesc, 6 

pi. Parroquial, 11 

av. Pius XII (cant. Picasso) 
c. Pont, 83 

TELEFONS D'INTERES 
Ajuntament 
Aigües de Vinarós 
Ambulatori 
Biblioteca 
Casal Jove 
Contribucions 
Cultura 
Ecoparc 1 Recollida de mobles 
Emergencies 
Escala d'Art 
Escala de Música 
FPA 
Gas bula 
Guardia Civil 
Hisenda 
Hospital (cenlraleta i habitacions) 
Hospital (cita previa) 
lnfodona 
lnformació i Turisme/OMIC 
INSS (Seguretat social) 
ITV 
Participació Ciutadana 
Patronal d'Esports 
Patronal de Turisme 
Policía Local 
PROP 
Radio Taxi Vinarós 
Recollida d'animals perduts 
Registre civil 
Registre de la propietat 
SERVEF (Oficina d'ocupació) 
Serveis Socials 

HORARI DE MISSES 

964 40 77 00 
964 40 77 67 
964 45 34 00 
964 45 95 90 
964 40 0314 
964 45 47 52 
964 40 79 61 
964 40 78 03 

112 
964 45 38 02 
964 45 62 03 
964 45 30 44 
964 44 11 24 
964 40 71 40 
964 40 22 11 
964 47 70 00 
964 47 71 60 
964 45 64 52 
964 45 33 34 
964 45 13 50 
90212 00 13 
900 50 63 76 
964 45 46 08 
964 45 52 53 
964 40 77 04 

964 456 2341012 
964 45 51 51 
964 45 00 07 
964 45 28 77 
964 4518 14 
964 45 05 16 
964 45 00 75 

Parroquia ariiprestal de I'Assumpcio: Laborals: 9.00 i 19.00 h. 
Festius: 9.00, 10.30, 12.00 i 20.00 h 
Convent Divina Providencia: Laborals: 19.30 h. Festius: 9.30 h 
Parroquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. 
Dissabte: 19.30. Diumenge: 9.00, 11 .30 i 19.30h 
Sant Roe: Dissabte: 20.30h 
El Carme deis Mariners: Festius: 10.15 h 
Residencia de Sant Sebastiit: Laborals: 9.00 h. Festius: 10.00 h 
Església Evangelica (St. Josep 69): Diumenges: 11 .00 h, 
Dimarts estudi bíblic: 20 h 
Església Evangelica (av. Tarragona): Dimecres: 20.00 h. 
Diumenge: 18.00 h 

AUTO BU SOS 
• VINARÓS- BARCELONA 
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.35, 13.15, 15.15 i 17.15. 
Cap de setmana i festius: 6.55 i 17.15 
BARCELONA - VINARÓS 
De dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30 i 21.30. 
Dissabtes: 11.00, 16.30 i 21 .30 Diumenges i festius: 11 .00 i 21.30. 
Parada: Av. Llibertat 
'Confirmeu sempre /'horan al teléfon. 902 11 9814 
• VINARÓS-CASTELLÓ 
Per autopista diari: 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital) 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso) 
Tots els autobusos surten 10 min. abans del pare de les Caterinetes 
CASTELLÓ-VINARÓS 
Per autopista diari: 6.20, 13.00 i 20.10 (arribada Hospital, Picasso). 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.15, 13.20 i 19.00 (arribada Av. 
Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. Picasso) 
'Confirmeu sempre /'horari al telefon. 964 40 19 36 
• VINARÓS-MADRID 
Diari: 9.45 
Diumenges: 9.45 i 22.15 
MADRID-VINARÓS 
Diari: 15.00 
Dissabtes: 1.00 i 15.00 
Parada: Av. Llibertat 

• VINARÓS-SARAGOSSA 
Diari: 7.00 i 15.30 
SARAGOSSA-VINARÓS 
Diari: 10.45 i 15.30 
Parada: Av. Llibertat 
Confirmeu sempre l'horari al telefon. 902 11 98 14 

• VINARÓS-TORTOSA 
De dilluns a divendres: 5.55, 7.00, 7.45, 10.30, 13.00, 15.00, 15.30, 
17.00, 18.00, 19.00 i 19.45 
Dissabtes: 7.00, 7.45, 9.00, 10.30, 15.30, 17.00 i 18.30 
Diumenges i festius: 7.00, 9.00, 15.30 i 17.00 
TO RTOSA-VINARÓS 
De dilluns a divendres: 6.15, 8.25, 11.30, 13.15, 14.25, 14.30, 
14.45, 17.30, 19.00, 19.05, 19.45, 21 .15 i 23.15 
Dissabtes: 6.15, 8.25, 10.35, 13.15, 14.25, 17.00, 19.00 i 19.05 
Diumenges i festius: 10.35, 13.15, 14.25, 18.30, 19.00 i 19.05 
Parada: Av. Llibertat 
Confirmeu sempre l'horari al telefon. 902 11 98 14 
• VINARÓS-UIIdecona-Sta. Barbara-Tortosa 
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-sta. barbara-ulldecona-VINARÓS 
De dilluns a divendres: 14.45 
• VINARÓS-UIIdecona-La SÉNIA-ROSSELL 
De dilluns a divendres: 12.30 i 17.00 
ROSSELL-LA SÉNIA-ULLDECONA-VINARÓS 
De dilluns a divendres: 6.17 i 7.30 

'Confirmeu sempre /'horari al teléfon. 902 02 09 99 Parada: Av. Llibertat 

• VINARÓS (AV. PICASSO)- ST. MATEU -CA TI · De dilluns a divendres no festius 
VINARÓS HOSPITAL ST. JORDI TRAIGUERA CANET LAJANA ST. MATEU XERT ANROIG CATÍ 

8.00 
13.30 
16.00 
18.15 

8.05 
13.35 
16.05 
18.20 

8.20 
13.50 
16.20 
18.35 

8.30 

14.00 
16.30 
18.45 19.00 

8.35 

14.10 
16.40 
19.10 

8.55 
14.35 
16.55 
19.25 

Continua a Morella 

14.20 
Continua a Morella 

19.45 19.50 20.00 

CATI- ST. MATEU- VINARÓS (AV. LLIBERTAT 1 CATERINETES) · De dilluns a divendres no festius 

CATÍ ANROIG XERT ST. MATEU CANET LAJANA TRAIGUERA ST. JORDI HOSPITAL VINARÓS 
6.30 6.40 6.45 

Sortida de Morella 8.00 

Sortida de Morella 16.00 

7.00 
9.00 
14.45 
17.00 

7.25 7.35 
9.15 
15.00 
17.15 

7.40 
9.25 
15.10 
17.25 

7.45 
9.35 
15.20 
17.35 

8.00 
9.50 

15.35 
17.50 

8.fo 
10.00 
15.45 

18.00 

AUTOBUSOS VINAROS • BENICARLÓ • PENÍSCOLA 
• VINARÓS (Església)-BENICARLÓ-PENÍSCOLA 

6.45, 7.30, 8.00, 8.30, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11 .00, 11 .30, 12.00, 
12.30, 13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 
17.30, 18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21 .30 i 22.00 
'Eis autobusos surten 10 mínuts abans del Pare de les Caterinetes 

AUTOBUSOS URBANS 
• ZONANORD 
DE DILLUNS A DIVENDRES 
Vinaros (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 8.20, 
9.00, 9.40, 10.20, 11.00, 11.40, 12.20, 13.00, 13.40, 14.20, 15.00, 
15.40, 16.20, 17.00, 17.40, 18.20, 19.00, 19.40, 20.20 i 21 .00 
Zona nord (Deveses)- Vinaros (Església): 7.30, 8.40, 9.20, 1000, 
10.40, 11.20, 12.00, 12.40, 13.20, 14.00, 14.40, 15.20, 16.00, 16.40, 
17.20, 18.00, 18.40, 19.20, 20.00, 20.40 i 21.20 
DISSABTE, DIUMENGE 1 FESTIUS 
Vinaros (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 9.30, 
10.40, 11.50, 13.00, 16.30, 17.40, 18.50 i 20.00 
Zona nord (Deveses)- Vinaros (Església): 9.50, 11 .00, 12.10, 
13.20, 16.50, 18.00, 19.10 i 20.20 

PENISCOLA-BENICARLÓ-VINARÓS (Av. Llibertat i Caterinetes) 
7.30, 8.15, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11 .00, 11 .30, 12.00, 12.30, 
13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 17.30, 
18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21 .00, 21.30, 22.00, 22.30 i 
23.00. 'Tots els autobusos tenen parada a /'Hospital 

• ZONASUD 
DE DILLUNS A DIVENDRES 
Vinaros (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 8.20, 9.00, 9.40, 
10.20, 11 .00, 11.40, 12.20, 13.00, 13.40, 14.20, 15.00, 15.40, 16.20, 
17.00, 1740, 18.20, 19.00, 19.40, 20.20 i 21 .00 
Zona sud (Aiguadoliva per Colonia Europa)-Vinaros (Av. Llibertat): 
7.40, 840, 9.20, 1000, 10.40, 11.20, 12.00, 12.40, 13.20, 14.00, 14.40, 
15.20, 16.00, 16.40, 17.20, 18.00, 18.40, 19.20, 20.00, 20.40 i 21.20 
DISSABTE, DIUMENGE 1 FESTIUS 
Vinaros (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 9.00, 10.10, 11 .20, 
12.30, 17.10, 18.20, 19.30 i 20.40 
Zona sud (Aiguadoliva per Colonia Europa) - Vinaros (Av. 
Llibertat): 9.15, 10.25, 11.35, 12.45, 17.25, 18.35, 19.45 i 20.55 

Els autobusos cap a la zona sud surten 5 mínuts abans del Pare de les Caterinetes 

VINAROS-BARCELONA SANTS BARCELONA SANTS-VINAROS VINAROS A CASTELLÓNALENCIA DE VALENCIA- CASTELLO- VINAROS 

7.10 

11.25 

14.31 

16.38 

18.20 

18.36 

18.53 

21.29 

22.03 

Regional 

Arco 

Talgo 

Arco 

Arco 

Talgo 

Regional 

Arco 

Arco 

Diari 8.00 Arco Diari 

Diari 9.10 

Diari 10.30 

Diari 12.00 

Diari 15.00 

Diari 16.30 

Diari 18.30 

DiumengeNO 19.17 

Diumenge 

Regional 

Arco 

Talgo 

Talgo 

Arco 

Arco 

Reg. Exp. 

Diari 

Diari 

Diari 

Diari 

Diari 

Diari 

Diari 

Telefon de confirmació d'horaris: 902 24 02 02 

7.20 

8.28 

9.56 

12.19 

12.50 

13.50 

13.56 

16.48 

18.58 

19.03 

20.57 

Regional 

Regional 

Arco 

Regional 

Arco 

Talgo 

Regional 

Talgo 

Arco 

Regional 

Arco 

De di. a dv. 

Dissabte 

Diari 

Diari 

Diari 

Diari 

Diari 

Diari 

Diari 

Diumenge 

Diari 

10.00 

10.35 

13.08 

15.05 

16.10 

16.55 

17.15 

17.00 

20.05 

20.10 

20.35 

10.43 Arco Diari 

11 .32 Regional Diari 

13.52 Talgo Diari 

15.51 Arco Diari 

17.1 O Regional Diumenge 

17.44 Arco Diari 

18.01 Talgo Diari 

17.57 Regional Diari 

20.48 Arco Diumenge NO 

21 .02 Reg. Exp. Dissabtes NO 

21 .20 Arco Diumenge 



JAVIER 
SIERRA 

LA RUTA 
PROH~~!B~A 

y OTROS ENIGMA '11 

ELS DIARIS 
Pla~a Jovellar n° 15 



~~ 
Vinarós 

es mar, es ciudad 

nueva promoción 
en Vinarós 
lnfo n ~e ion t 1 Vinaros: 

c;Febrer de la Torre. 10 
12500 Vinarós 
Tamb1én ab1erto silbados 
y dommgos de 10 a 14 h. 

lnfo mac1011 e~ Zat .goza: 

C/Coso. 66. entlo . C 
50001 Zaragoza 

Amplias viviendas de 1 a 3 dormitorios con 
espaciosas terrazas. Localización inigualable 
junto al mar, en el centro de la ciudad. 

, I..."'VI a us laLa.es 

www. vinarosplaza.es 

Comprometidos con Vinarós 

PROMUEVE Y URBANIZA 

• 
BRIFISA . r 
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